
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 27 DE
MAIG DE 2014 

Núm.: PLE2014/6
Dia i hora: 27/05/2014 19:30:00
Lloc: Sala JGL

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidor Senyor JOSEP GABARRÓ GUIRAO
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidor Senyor RICARDO MENOR PEIRÓ
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidor Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ
Secretari Senyor MARIÀ VILARNAU MASSA

A la Sala de Plens de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Ordinària en
primera convocatòria, el dia i l'hora que s'indiquen a l'encapçalament, amb el següent:

Ordre del dia

Assumptes

A) PART RESOLUTÒRIA
1.-  PRESA  DE  POSSESSIÓ  DEL  REGIDOR  DE  L'ENTESA  -  JUNTS  PER
PALAFRUGELL, SENYOR RICARDO MENOR PEIRÓ.-
2.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.
3.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA.- Coneixement.-
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A.1)  ASSUMPTES  COMISSIÓ  INFORMATIVA  DE  RÈGIM  INTERIOR,
PRESSUPOST I HISENDA
4.- SENTÈNCIES I RESOLUCIÓ. Coneixement.- 
5.-  RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.  Ratificació:  a)  Nomenament  de lletrada dels
serveis  jurídics  municipals.  b)  Nomenament  per  comparèixer  i  personar-se
l’Ajuntament davant de jutjats.- 
6.- REGLAMENT REGULADOR DE L'ÚS DE L'ESPAI MULTIMÈDIA DEL CENTRE
MUNICIPAL D'EDUCACIÓ:CIBEREMPORD@.- Aprovació definitiva.-
7.-  CONTRACTACIÓ,  MITJANÇANT  PROCEDIMENT  OBERT,  DEL  SERVEI  DE
MANTENIMENT I CONSERVACIÓ DE LES VIES PÚBLIQUES, MOBILIARI URBÀ I
PATRIMONI IMMOBILIARI.- Adjudicació.
8.- RECONEIXEMENT COMPATIBILITAT VANESSA FERNANDEZ RUIZ
9.-  MEMÒRIES DE LES ÀREES DE L'AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL -  ANY
2013.- Coneixement.
10.- CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL CENTRE DE TELECOMUNICACIONS
I  TECNOLOGIES DE LA INFORMACIÓ DE LA GENERALITAT  DE CATALUNYA
PER A LA CESSIÓ D'UN EQUIP PORTÀTIL DE MESURA DEL NIVELL DE CAMP
ELECTROMAGNÈTIC.- Aprovació
11.- SOL·LICITUD DE SUBVENCIÓ A L'AGÈNCIA CATALANA DE L'AIGUA PER A
LA  REALITZACIÓ  D'ACTUACIONS  DE  CONSERVACIÓ  I  MANTENIMENT  DE
LLERES PÚBLIQUES EN TRAM URBÀ.- Acceptació de les bases
12.-  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  PER  CRÈDIT  EXTRAORDINARI  A
CÀRREC DE BAIXES PER ANUL·LACIÓ. Aprovació inicial
13.-  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  CONSISTENT  EN  CRÈDIT
EXTRAORDINARI  A  CÀRREC  DEL  ROMANENT  DE  TRESORERIA  PER
INVERSIONS FINANCERAMENT SOSTENIBLES.- Aprovació inicial
14.-  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  PER  SUPLEMENT  DE  CRÈDIT  AMB
CÀRREC  AL  ROMANENT  DE  TRESORERIA  DEL  PRESSUPOST  DE  L'IPEP.-
Aprovació inicial,.
 
A.2) ASSUMPTES COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME
15.- PLA D'ACCIÓ LOCAL PER L'ENERGIA SOSTENIBLE.- Aprovació definitiva
16.-  VENDA  DIRECTA  D’UNA  PARCEL•LA  SOBRERA  SITUADA  AL  CARRER
PIVERD,  A  PALAFRUGELL.  a)  Adjudicació  als  propietaris  confrontants.  b)
Aprovació.-
 
A.3) ASSUMPTES COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LES PERSONES
17.-  MOCIÓ  DELS  GRUPS  MUNICIPALS  DEL  PSC,  CiU,  ERC  i  ENTESA  DE
REBUIT A L'APLICACIÓ DE LA LLEI ORGÀNICA DE MILLORA DE LA QUALITAT
EDUCATIVA.- Aprovació.-
 
B) CONTROL I FISCALITZACIÓ DELS ÒRGANS DE GOVERN
18.-  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE PLATAFORMA PER CATALUNYA PER
INSTAR EL SERVEI  CATALÀ DE LA SALUT A EIXUGAR EL DEUTE AMB LES
FARMÀCIES.- Aprovació.-
19.-  MOCIÓ  DELS  GRUPS  MUNICIPALS  DEP  PSC,  CiU,  ERC  i  ENTESA,  DE
SUPORT  A  LA  CONTINUÏTAT  DE  LA  COOPERACIÓ  MUNICIPAL  AL
DESENVOLUPAMENT A CATALUNYA I DE REBUIG A LA NOVA LLEI ESPANYOLA
27/2013  DE  RACIONALITZACIÓ  I  SOSTENIBILITAT  DE  L'ADMINISTRACIÓ
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LOCAL.- Aprovació.-
20.- INFORMES.-
21.- PRECS I PREGUNTES.-

Desenvolupament de la sessió

Una vegada comprovat pel secretari l’existència del “quòrum” que cal perquè pugui ser
iniciada la sessió, consistent en la majoria dels membres de dret que en formen part,
es passa a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 

A) Part resolutòria

1.-  PRESA  DE  POSSESSIÓ  DEL  REGIDOR  DE  L'ENTESA  -  JUNTS  PER
PALAFRUGELL, SENYOR RICARDO MENOR PEIRÓ.-

Intervé el secretari que subscriu, manifestant que aquest punt és la presa de possessió
del senyor Ricardo Menor Peiró com a regidor. El senyor Menor ha realitzat el model
de declaració de béns i activitats i d’incompatibilitats, i així mateix, per part de la Junta
Electoral Central s’ha expedit la credencial per poder substituir a la regidora senyora
Núria  Rivas  Mascarós,  per  tant  es  pot  procedir  a  prendre  jurament  o  promesa  al
regidor.
 
A continuació el senyor Ricardo Menor, realitza el següent jurament o promesa:
 
•       PROMETO 
 
per  la  meva  consciència  i  honor,  complir  fidelment  les  obligacions  del  càrrec  de
Regidor de l’Ajuntament de Palafrugell amb lleialtat al Rei, i guardar i fer guardar la
Constitució com a norma fonamental de l’Estat, i l’Estatut d’Autonomia de Catalunya.

El senyor alcalde dóna la benvinguda al senyor Menor, a aquest Consistori, en una
nova etapa.

- senyor Menor: Lamentar les circumstàncies que han fet que des d'avui pugui formar
part d'aquest Consistori, la inesperada marxa de la Núria. La seva essència ens ha
deixat orfes i sense una referència que trobem a faltar. He pogut treballar al seu costat
aquests anys, des del grup de l'Entesa per tirar endavant un projecte polític en el qual
ella hi creia tant que ens havia contagiat. He tingut el privilegi d'aprendre d'ella, dels
seus estil i la prioritat que sempre donava al treball pels ciutadans i en el tracte envers
les persones. Ni tant sols la insídia amb que alguns veren intentar desqualificar la seva
feina,  la  varen  apartar  dels  seus  objectius.  No  la  puc  substituir  però  si  que  em
comprometo,  des  de  la  responsabilitat  que  assumeixo,  a  treballar  pels  nostres
conciutadans i  en la defensa del  treball  realitzat  pels meus companys de l'Entesa,
d'aquest i de l'anterior mandat, així com d'aquells professionals que varen fer la seva
fina sota la meva responsabilitat. 

-  senyor  Guerra:  Donar la  benvinguda al  senyor  Menor,  tal  com ha dit  ens hauria
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agradat que hagués estat  en altres circumstàncies i  des de Plataforma,  donar-li  el
nostre suport i estar a la seva disposició per qualsevol cosa que el pugui ajudar.

- senyora Galiana: Des del Partit Popular de Catalunya, també donar la benvinguda
com a regidor d'aquest Consistori, al senyor Menor. Nosaltres ja ens coneixem d'altres
mandats  en  què  hem  estat  junts  i  desitjar-li  que  pugui  treballar  i  estar  amb  tots
nosaltres pel bé del municipi, realitzant les tasques necessàries. 

- senyor Genover: Per la nostra part, benvingut Ricardo, i malgrat que la nostra Cap no
hi és, mirarem de tirar endavant i treballar per Palafrugell.

-  senyor  Sabrià:  Com  fan  els  companys,  desitjar-li  sort  i  encerts,  bona  feina,
compromís amb el nostre poble, amb els seus ciutadans, amb el país, un compromís
que a nosaltres sempre ens ha semblat més important que el compromís amb el Rei i
la Constitució, per tant, molt compromís amb el poble i molt compromís amb el país.

-  senyor  Gómez:  Com  ja  han  anat  dient  els  companys,  evidentment,  donar-li  la
benvinguda.  També  posar-nos  a  la  seva  disposició  per  qualsevol  cosa  que  pugui
necessitar en la seva tasca, i  evidentment desitjar-li el màxim d'encerts en aquesta
nova etapa com a regidor del Consistori.

2.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LES SESSIONS ANTERIORS

D’acord amb el que disposa l’article 108 del Reglament Orgànic Municipal, el president
sotmet  a  la  consideració  dels  assistents  l'esborrany  de  les  actes  de  les  sessions
anteriors següents:

- PLE2014/4 – Ordinària, de 29/04/2014 19:30:00
- PLE2014/5 – Extraordinària, de 29/04/2014 19:00:00

Sense que hi hagi intervencions es tenen per aprovades les mateixes per unanimitat.

3.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA

Es  dóna  compte  a  l'efecte  d'assabentat  de  les  Resolucions  dictades  per  l'Alcalde
durant els següents períodes:

Període comprès entre 23 d’abril de 2014 al 22 de maig de 2014, número en
ordre correlatiu creixent de la 1014/2014 a la 1235/2014.

A.1) Assumptes comissió informativa de règim interior, pressupost i hisenda

4.- SENTÈNCIES I RESOLUCIÓ. Coneixement.- 

4.1 Assessoria Jurídica

Relació de fets:
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Vista la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona en
el recurs ordinari número 102/2013, interposat per la societat Transport Pujol y Pujol,
S.L.,  contra la desestimació presumpta de la sol·licitud d’iniciar un procediment de
resolució  per  incompliment,  per  part  de  Carrilet  Turístic  de  Catalunya,  S.L.,  del
contracte d’explotació en règim d’autorització especial del domini públic del servei de
trenet turístic, i contra l’acord de la Junta de Govern Local de data 27 de desembre de
2012  que  va  acordar  resoldre  de  mutu  acord  l’esmentat  contracte  per  manca  de
rendibilitat econòmica, per la qual es declara la inadmissibilitat del recurs contenciós
administratiu per falta de legitimació activa de l’empresa recurrent.

Atesa la Resolució número 63/2014, de data 6 de maig de 2014, dictada pel Tribunal
Català de Contractes del Sector Públic, en relació al recurs interposat per la societat
Fomento de Construcciones y Contratas,  S.A.  contra l’adjudicació del  contracte de
serveis públics de neteja viària, platges, mercats, recollida de residus de procedència
domèstica,  no  domèstica,  recollides  específiques  i  el  seu  transport  a  l’abocador,  i
gestió de deixalleria, en la modalitat de concessió de l’Ajuntament de Palafrugell, per la
qual es resol estimar el recurs interposat per la societat recurrent, declarant nul tot el
procediment  de  licitació,  aixecant  qualsevol  suspensió  que  existís  sobre  aquest
procediment i declarant que no procedeix la imposició de sanció que preveu l’article
47.5 del TRLCSP. 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Donar-se per assabentat de l’esmentada sentència i resolució.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

4.2 Urbanisme

Relació de fets:

Vista la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona en
el recurs ordinari número 230/2011, interposat pel senyor Jaume Giró Ribas i per la
senyora Ana Maria Aguirre Aranaz, contra la Resolució de l’alcaldia de data 14 de juny
de 2011 que desestimava el  recurs  de reposició  interposat  per  la  part  recurrent,  i
ratificava la Resolució de l’Alcaldia de data 28 de desembre de 2010 per la qual, se’ls
concedia  el  termini  de  dos  mesos  per  ajustar-se  a  la  legalitat  en  relació  a  les
actuacions realitzades contra llicència al Passeig Cípsela número 35A, de Llafranc,
sens perjudici que en cas de no ser legalitzables o no ser-los concedida, l’ajuntament
acordaria l’enderroc de tot allò que no s’ajustés a la legalitat, per la qual s’estima el
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recurs interposat per la part actora i es declara la nul·litat de l’acte impugnat.
 
Atès l’informe  pres  per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de  barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 20 de maig de
2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Donar-se per assabentat de l’esmentada sentència.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

5.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA. Ratificació: a) Nomenament de lletrada dels
serveis  jurídics  municipals.  b)  Nomenament  per  comparèixer  i  personar-se
l’Ajuntament davant de jutjats.- 

Relació de fets:

Vista la Resolució de l’Alcaldia número 907/2014, de data 8 d’abril de 2014, per la qual
es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de
Figueres, senyora Júlia Giró Val, per representar i defensar aquest ajuntament davant
del Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona, en el procediment abreujat
número 88/2014, interposat per part de la procuradora senyora Rosa Boadas Villoria,
en nom i representació de la senyora MARIA ORLINDES NIETO GONZALEZ i  del
senyor  MANUEL  BONET  MARUNY,  contra  la  desestimació  presumpta  de  la
reclamació  de  responsabilitat  patrimonial  de  l’administració  interposada  pels  ara
recurrents, per danys materials a l’habitatge situat al carrer Alfons XII número 1 xamfrà
amb la Ronda de Vilaseca, a Palafrugell.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 964/2014, de data 15 d’abril de 2014, per la
qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de
Figueres, senyora Júlia Giró Val, per representar i defensar aquest ajuntament davant
del Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en el recurs ordinari número
7/2014, interposat per part de la procuradora senyora Inmaculada Biosca Boada, en
nom i representació de la societat PROPERLY, S.A., contra l’acord de Ple de data 25
de juny de 2013 pel qual es va aprovar definitivament el projecte de reparcel·lació del
sector PMU-1.1 Plaça Mil·lenari, i indirectament l’acord de Ple de data 31 de juliol de
2012 que va aprovar definitivament el Text Refós del Pla de Millora Urbana del sector
PMU-1.1 Plaça Mil·lenari, i contra els acords de la Comissió Territorial d’Urbanisme de
Girona de data 2 d’octubre de 2006 i  21  de desembre de 2006 pels quals es va
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aprovar  definitivament  el  POUM  vigent  i  es  va  donar  conformitat  al  Text  Refós
d’aquest.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 1021/2014, de data 24 d’abril de 2014, per la
qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de
Figueres, senyora Júlia Giró Val, per representar i defensar aquest ajuntament davant
del  Jutjat  Social  número  1  de  Girona,  en  la  demanda  d’acomiadament  número
329/2014,  interposat  per  la  senyora  KAOUITAR  SEKTAOUI,  contra  les  societats
Garbet, Neteja i manteniment integral SCCL i Nou set SCCL UTE i contra l’Ajuntament
de Palafrugell i FOGASA, per acomiadament improcedent. 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Ratificar les esmentades resolucions.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

6.- REGLAMENT REGULADOR DE L'ÚS DE L'ESPAI MULTIMÈDIA DEL CENTRE
MUNICIPAL D'EDUCACIÓ:CIBEREMPORD@.- Aprovació definitiva.-

Relació de fets:

Atès  l'acord  adoptat  pel  Ple  de  l'Ajuntament  del  dia  25  de  febrer  de  2014,  que
literalment diu:

Primer.- Aprovar inicialment el Reglament regulador de l'ús de l’espai multimèdia del
Centre Municipal d’Educació: CIBEREMPORD@, segons el text que consta a l’annex.

Segon.-  Sotmetre a informació pública els presents acords i el text del Reglament pel
termini mínim de trenta dies, a fi que s’hi puguin presentar al·legacions i reclamacions,
mitjançant la inserció dels anuncis corresponents al Butlletí Oficial de la província, al
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, al diari Punt Diari i al tauler d’edictes de
l’Ajuntament. El termini d’informació pública començarà a comptar des del dia de la
publicació de l’Anunci al BOP.

Atès que l'esmentat acord s'ha sotmès a informació pública en el Butlletí Oficial de la
Província de 28 de març de 2014, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya del dia
27 de març de 2014 i al Punt-Avui de data 27 de març de 2014.

Atès que dins el termini legal conferit per realitzar al·legacions, no se n'han presentat.
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Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar definitivament el Reglament regulador de l'ús de l’espai multimèdia
del  Centre  Municipal  d’Educació:  CIBEREMPORD@,  segons  el  text  que  consta  a
l’annex.

Segon.-  Publicar aquest acord i el text íntegre del Reglament, al Butlletí Oficial de la
Província  i  a  la  seu  electrònica,  i  realitzar  anunci  indicatiu  al  Diari  Oficial  de  la
Generalitat de Catalunya.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Gabarró  manifestant  que  avui  es  porta  a  aprovació  definitiva  la
normativa d'ús de l'espai multimèdia del Centre Municipal d'Educació, Ciberempord@,
i llegeix el reglament. 

- senyor Guerra: Tal com es va parlar a la Comissió Informativa de Règim Interior,
nosaltres li donaríem suport, i més ara que el senyor Regidor ha aclarit algunes de les
puntualitzacions que havíem fet, que era el tallafocs de segons quines pàgines, i de la
manera com es portaria a terme. De totes maneres em queda un petit  dubte,  que
suposo que no deu ser gaire difícil de resoldre i és quin serà l'encarregat de decidir,
retirar-li  el  carnet  de manera indefinida o de manera temporal,  perquè ja ens hem
trobat  amb  altres  instal·lacions  que  això  ha  portat  malestars,  per  tal  d'evitar
confrontacions entre usuaris i el responsable del local.  

- senyor Genover: Nosaltres donarem suport a aquest reglament que esperem que
contribueixi a la formació del jovent del nostre municipi.

- senyor Sabrià: Nosaltres ja hi vàrem votar a favor el dia 28 de gener. Agrair al regidor
que ens hagi llegit tot el reglament, i en tot cas, repetirem el vot de la darrera vegada,
en el qual ja hi vàrem donar suport.

- senyor Gavarró: Els espais funcionen en règim d'autoservei, i partint que els usuaris
han  de  ser  majors,  en  aquest  cas,  de  16  anys,  en  amunt,  entenem  que  el
funcionament ha de ser una mica d'autosuficiència i que facin un ús correcte de l'espai.
Lògicament, per temes de seguretat fins i tot, l'espai està posat de forma que des dels
passadissos, es pot contemplar, i si es fa un ús incorrecte, les persones responsables
del centre han d'intervenir i en tot cas cridar-li l'atenció

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta per unanimitat sense esmenes.

7.-  CONTRACTACIÓ,  MITJANÇANT  PROCEDIMENT  OBERT,  DEL  SERVEI  DE
MANTENIMENT I CONSERVACIÓ DE LES VIES PÚBLIQUES, MOBILIARI URBÀ I
PATRIMONI IMMOBILIARI.-  Adjudicació.
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Relació de fets
 
En data 28 de gener de 2014 es va aprovar l’expedient de contractació, així com els
plecs de clàusules administratives particulars i condicions tècniques del contracte que
han regir la contractació del servei de manteniment i conservació de les vies públiques,
mobiliari urbà i patrimoni immobiliari, per mitjà de procediment obert.
 
El plec de clàusules administratives particulars havia estat exposat al públic, de forma
prèvia per mitjà d’anunci al BOP de Girona de data 7 de febrer de 2014, número 26,
sense que es presentessin al·legacions.
 
Realitzada la licitació, per mitjà d’anuncis al BOP de Girona ( núm. 26 de data 7 de
febrer de 2013), al BOE ( núm. 999 ) i al DOUE ( núm. 2014-014076 de data 30 de
gener de 2014) i perfil del contractant en data 7 de febrer de 2014, es va presentar
oferta per les següents empreses

 
La mesa de contractació es va reunir amb data 5 d’abril de 2014 per realitzar l’obertura
del sobre 1, referent a la documentació administrativa, requerint a Enco Ibuas 9 SL
que aportés documentació complementària.
 
En  data  18  de  març  de  2014,  es  va  reunir  novament  la  mesa  comprovant  la
documentació aportada per Enco Ibuas 9 SL, donat que no té la classificació exigida al
plec de clàusules, es va acordar l’exclusió del procediment de l’empresa Enco Ibuas 9
SL.  Referent a la part de la oferta objecte de valoració segons els criteris sotmesos a
judici de valor, es va acordar sol·licitar informe dels serveis tècnics municipals per a la
valoració de la documentació presentada.
 
En data 7 d’abril de 2014 l’Àrea de Serveis va emetre informe en el qual va realitzar
una  proposta  de  valoració  dels  criteris  de  forma  motivada,  tenint  en  compte  els
aclariments que varen aportar les empreses requerides amb data 28 de març de 2014:
Ute Constraula – Teyco SL, Pere Giralt Sagrera SA, Construccions Rubau SA, UTE
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Empresa CIF Adreça Població

CONSTRUCCIONS RUBAU SA A-17013863 Aragó, 295 3er 08009 BARCELONA

PERE GIRALT SAGRERA SA A-17121849 Trefí, 20  P.I. Les
Brugueres (17200) Palafrugell

ENCO IBUAS 9 SL B-55061188 Passeig Romeu, 67 (17240) Llagostera

UTE Constraula

TEYCO SL

A-58142639 

B-08156572 Av.Tibidabo, 6 08022) Barcelona

UTE VALORIZA FACILITIES SAU 

VALORIZA CONSERVACIÓN DE
INFRAESTRUCTURAS SAU

A-83709873

A-30627947

Paseo de la Castellana,
83-85

(28046) Madrid



Valoriza Facilities SAU Valoriza Conservación de Infraestructuras SAU. 
 
En data 10 d’abril de 2014, la mesa de contractació es va reunir a porta tancada, per
tal de valorar els criteris automàtics i fer la proposta d’adjudicació.
 
En la mateixa sessió es va fer l’obertura del sobre número 3, la mesa realitzar lectura
de l’oferta econòmica i la relació de documents aportats respecte la resta de criteris
d’adjudicació avaluables mitjançant xifres o percentatges.
 
Vist  que  es  va  detectar  una  inconsistència  en  l’oferta  econòmica  presentada  per
l’empresa Construccions Rubau SA, es va reunir la mesa de nou en sessió 17 d’abril
de 2014, i en conseqüència, va acordar: 
 
- EXCLOURE del procediment de licitació a l’empresa ENCO IBUAS 9 SL, per no tenir
la classificació exigida al plec de clàusules.
 
- REBUTJAR l’oferta presentada per RUBAU SA per l’existència d’un error substancial
en  la  seva  presentació  consistent  en  la discordança entre  el  document  formal  de
l’oferta emès pel licitador segons el model establert en el plec de clàusules i el resultat
de l’estudi de costos que consta a la mateixa oferta, i que fa inviable la seva valoració.
 
-  PROPOSAR  al  Ple  l’adjudicació  del  contracte  de  servei  de  manteniment  i
conservació de vies públiques i edificis municipals, a l’empresa Pere Giralt  Sagrera
SA, pel preu de 611.555,05 euros, IVA no inclòs, de la part fixa i els preus variables
presentats a l’oferta.
 
En data 24 d’abril de 2014 es va requerir a l’empresa Pere Giralt Sagrera SA per tal
que presentés la fiança definitiva per import de 30.577,75 euros, fet que va realitzar en
data 9 de maig de 2014.
 
Fonaments de dret

1. Article 138 del Text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat pel Reial
decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre (en endavant, TRLCSP), que regula el
procediment d’adjudicació.
 
2. Articles 150 i 151 del TRLCSP, que regulen els criteris de valoració de les ofertes, la
seva classificació i l’adjudicació dels contractes.
 
3. El Plec de clàusules administratives particulars regulador de la contractació.
 
4. S’adjunta com annex I les actes de la mesa que serveixen com a motivació de la
puntuació atorgada a les empreses licitadores i de les exclusions efectuades.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Ratificar  l’exclusió del  procediment a l’empresa següent,  pels motius que
s’han indicat a la relació de fets d’aquest acord:

-         Inco Ibuas 9 SL
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Segon.- Ratificar el rebuig de l’oferta presentada per Construccions Rubau SA, per
l’existència d’un error substancial en la seva presentació consistent en la discordança
entre el document formal de l’oferta emès pel licitador segons el model establert en el
plec de clàusules i el resultat de l’estudi de costos que consta a la mateixa oferta, i que
fa inviable la seva valoració.

Tercer.-  Adjudicar a favor de l’empresa Pere Giralt Sagrera SA, amb domicili al carrer
Trefí  s/n  P.l.  Les  Brugueres,  (17200)  Palafrugell,  el  contracte  del  servei  de
manteniment i conservació de les vies públiques, mobiliari urbà i patrimoni immobiliari,
per  mitjà  de  procediment  obert,  pel  preu  de  611.555,05  euros  IVA  exclòs  (tipus
aplicable del 21%) de la part fixa i els següents preus variable en funció dels equips
d’adscripció  no  permanent,  amb  càrrec  a  l’aplicació  pressupostària  71  155  21001
“contractes conservació vies públiques”, d’acord amb les demés condicions de l’oferta
presentada, i en base a la motivació que s’inclou als annexes d’aquest acord:  

Concepte Pere Giralt

Preu hora retroexcavadora 32,00 €/h

Preu hora Mini-retroexcavadora 30,00 €/h

Preu hora retroexcavadora giratòria 45,00 €/h

Preu hora retroexcavadora martell 38,00 €/h

Preu hora mini-retroexcavadora martell 38,00 €/h

Preu hora pala carregadora 38,00 €/h

Preu hora giratòria martell 56,00 €/h

Preu hora motoanivelladora 50,00 €/h

Preu hora corró vibratori 12-14 tn 38,00 €/h

Preu hora camió cisterna reg asfàltic 38,00 €/h

Preu hora camió cuba aigua 40,00 €/h

Preu hora camió grua 38,00 €/h

Preu hora camió tràiler 40,00 €/h

Preu hora camió dúmper 38,00 €/h

Preu hora camió transport 7,5 tn 30,00 €/h

Preu hora tractor desbrossadora 120 cv 38,00 €/h

Preu hora tractor desbrossadora 160 cv 42,00 €/h

Preu hora motoserra / desbrossadora 20,00 €/h

Preu hora mini-retro escombradora 36,00 €/h

Preu hora fresadora paviment 120,00 €/h

Preu hora estenedora 60,00 €/h

Preu hora encarregat 19,80 €/h

Preu hora oficial primera 15,25 €/h

Preu hora oficial segona 14,38 €/h

Preu hora manobre 12,92 €/h
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Preu hora peó 12,92 €/h

Descompte material fosa
Descompte tubs PVC
Descompte tubs formigó
Descompte Paleteria (5 p)

30%

30%

30%

20%
 
Quart.- Procedir a publicar el present acord d’adjudicació amb el seu corresponent
annex  en  el  Perfil  de  contractant  i  l’anunci  de  la  formalització  dels  documents
contractuals en el Perfil de contractant, en el BOE, en el DOUE i al BOP de Girona, als
efectes previstos en els articles 154.1 i 2 del TRLCSP.

Cinquè.-  Notificar a les empreses interessades el present acord i  el seu document
annex amb detall de la puntuació obtinguda. 

Sisè.- Facultar a l’alcalde perquè en representació de la Corporació procedeixi a la
signatura  dels  documents  públics  i  privats  que  siguin  necessaris  per  a  l'execució
d'aquest acord.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rangel manifestant que avui, després de quatre mesos de tramitació,
més o menys formal   del  concurs del  que anomenem la  Brigada,   en el  qual  vull
recordar que s'havia tret tot el que feia referència  a a la gestió del camió-cuba i al
clavegueram. Avui el que portem a plenari és l'adjudicació final, un com presentada la
fiança per part de l'empresa guanyadora, i tancarem un procés de decisió de com i de
quina manera s'ha de gestionar de cares al futur el servei de conservació de les vies
públiques. L'empresa proposada és l'empresa Pere Giralt.

- senyor guerra: En principi nosaltres li donaríem suport a la proposta però si no ho
vaig  entendre malament  a  la  Comissió,  estava encara obert  el  recurs  per  part  de
l'empresa que havia sigut desestimada. No sé i em pot contestar si ha finalitzat ja el
termini d'al·legacions o ja és ferma aquesta adjudicació.

- senyora Galiana: Des del meu grup donarem suport a aquesta adjudicació.

- senyor Genover: El nostre grup té la satisfacció que hagi guanya aquesta empresa,
Pere Giralt, una empresa local que fa molts anys que està prestant aquest servei.

-  senyor  Vilà:  Evidentment  també  hi  donarem  suport,  estem  contents  que  en  un
concurs obert,  una empresa de Palafrugell  es presenti  i  guanyi.  Demanem que en
aquest nou contracte hi hagi una millor coordinació dels encarregats amb altres àrees
de l'Ajuntament, sobretot amb els treballs a la via pública, i també que el funcionament
amb indicadors ens porti a una millora del servei any rere any.

- senyor Rangel: En primer lloc agrair a tots els grups que ens hagin donat suport i a
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banda d'això, comentar-li al senyor Guerra que els procediments d'adjudicació tenen
uns passos formals i que quan aquesta adjudicació és ferma, després hi ha un període
en el qual les empreses que no han estat adjudicatàries per presentar recursos. 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta per unanimitat sense esmenes.

8.- RECONEIXEMENT COMPATIBILITAT VANESSA FERNANDEZ RUIZ

Relació de fets:

La senyora  Vanessa Fernández Ruiz,  funcionària  interina d’aquesta corporació,  ha
sol·licitat el reconeixement o autorització de compatibilitat d'acord amb els article 5 i 14
de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al serveis de
les  administracions  públiques,  respectivament,  i  els  articles  concurrents  de  la  Llei
21/1987,  de  26  de  novembre,  d'incompatibilitats  del  personal  al  servei  de
l’Administració de la Generalitat, pel desenvolupament de l'activitat següent:
-          Direcció d’una Residència per a Gent Gran al municipi de Calonge.
 
El personal de l'Ajuntament de Palafrugell, i dels organismes, ens i empreses que en
depenen, està subjecte al règim d’incompatibilitats previst a la Llei 53/1984, de 26 de
desembre, d’incompatibilitats del personal al serveis de les administracions públiques, i
a la Llei  21/1987,  de 26 de novembre,  d'incompatibilitats  del  personal  al  servei  de
l’Administració de la Generalitat.

L’exercici  d’una  segona  activitat,  ja  sigui  pública  o  privada,  exigeix  la  prèvia
autorització o reconeixement de compatibilitat per part de l'Ajuntament de Palafrugell.
El Ple  és l’òrgan competent per autoritzar i reconèixer aquesta compatibilitat, prèvia
sol·licitud de l’interessat.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Reconèixer la compatibilitat de la funcionària interina d’aquest Ajuntament,
adscrita a l’Àrea de Benestar Social, senyora Vanessa Fernàndez Ruiz, per l’exercici
de l’activitat privada següent :
 
-          Direcció d’una Residència per a Gent Gran al municipi de Calonge.
 
Aquest  reconeixement  està  subjecte  al  compliment  dels  requisits  establerts  en  la
legislació vigent en matèria d’incompatibilitats.

Els horaris de l'activitat privada s'hauran d'adaptar en cada moment, als del lloc de
treball que ocupa a l'Ajuntament de Palafrugell.
 
Segon.- Notificar aquesta resolució al treballador/a i a la Cap de l’Àrea de Benestar
Social.

PLE2014/6 de 27 de maig de 2014 13



Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  la  senyora  Zaragoza  manifestant  que  S’està  donant  compliment  al  que
preveuen els articles 14 de la Llei d’Incompatibilitats del personal als serveis de les
administracions publiques i als concordants de la Llei d’incompatibilitats del personal al
Servei de l’ Administració de la Generalitat . L’exercici d'una segona activitat , pública o
privada, exigeix la sol.licitud de l’ interessat i la prèvia autorització o reconeixement de
compatibilitat per part de l’ Ajuntament de Palafrugell. El Ple és l’òrgan competent per
reconèixer i autoritzar la compatibilitat demanada .

- senyor Genover: Aquesta senyora va de Directora d'una Residència, aquest és un
càrrec de molta responsabilitat i podria ser que en algun moment sorgís alguna cosa
que fos difícil de compaginar.

-  senyora  Zaragoza:  Comentar  que  aquesta  senyora,  tot  i  ser  Directora  de  la
Residència  Geriàtrica  de  Calonge,  com  a  activitat  privada,  només  fa  sis  hores
setmanals, tres hores el dimarts al matí i tres hores el dissabte al matí, i les tres hores
del dimarts al matí les compensa venint a la tarda, i no crec que afecti l'activitat que
desenvolupa a l'Ajuntament.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

9.-  MEMÒRIES DE LES ÀREES DE L'AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL -  ANY
2013.- Coneixement.

Relació de fets:

Atès el que disposa l'article 149 del Reglament d'organització i funcionament dels Ens
Locals (1986), conforme els municipis de població superior a 8.000 habitants de dret,
redactaran una memòria dins del primer semestre de cada any, en la que donaran
compte de la gestió corporativa.

Atès que les memòries són una eina per rendir comptes als ciutadans i és un exercici
de  transparència,  així  com  també  serveixen  per  rendir  els  comptes  anuals  a  la
Sindicatura de Comptes.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Donar compte de la memòria de gestió de l'any 2013, de l'Ajuntament de
Palafrugell, que es desglossa en els següents apartats:

Àrea de Règim interior, hisenda i activitat econòmica

• Secretaria, Alcaldia i Recursos Humans
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• Administració Electrònica i Atenció Ciutadana 
• Informàtica i Noves Tecnologies
• Servei d'Informació del Territori. GIS
• Serveis econòmics: Intervenció, Tresoreria i Recaptació
• Participació Ciutadana
• Arxiu Municipal. Servei de Gestió Documental

Àrea de Serveis a les persones

• Benestar social i Ciutadania
• Espai Dona
• Mediació i Convivència
• Oficina Municipal d'Habitatge
• Cooperació
• Cultura
• Biblioteca Municipal

◦    Educació i Vila Educadora
◦   Joventut 
◦   Policia Municipal 

Àrea d'Urbanisme, habitatge, obres, serveis, medi ambient, patrimoni i millora de la
qualitat

• Medi ambient
• Urbanisme, Projectes i Obres
• Serveis Municipals

Organismes autònoms

• Institut Municipal d'Esports
• Institut de Mitjans de Comunicació
• Institut de Promoció Econòmica
• Museu del Suro
• Pla de Barris

Segon.- Notificar el present acord als Caps d'Àrea de la Corporació.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé la senyora Zaragoza manifestant que un any més, passem a coneixement les
memòries de les diferents àrees de l’ any 2013 . Entenem la memòria com una font
sistematitzada d’informació sobre les àrees, seccions, instituts i patronats durant un
any concret i és un instrument d’informació i planificació. La seva elaboració al llarg de
l’any permet fer el seguiment dels projectes i de les actuacions de cada àrea, és una
eina per rendir comptes als ciutadans i és un exercici de transparència. També serveix
per rendir comptes anuals a la sindicatura de comptes  En  total són 25 memòries .
S’ estructuren de la següent forma : 
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-Presentació,  indicant  el  que  es  fa,  dades  de  contacte,  el  responsable  polític  i  el
responsable  tècnic,  personal  adscrit,  funcions,  pressupost  inicial  i  pressupost
executat .
-Descripció de les activitats
-Col.laboracions i convenis
-Subvencions rebudes
-Notícies
-Indicadors
L´índex de les àrees és el següent: Règim Interior, Hisenda i Activitat Econòmica. Àrea
de  Servei  a  les  Persones.  Àrea  d’Urbanisme,  Habitatge,  Obres  i  Serveis,  Medi
Ambient, Patrimoni  i  millora de la qualitat, Organismes Autònoms: Institut Municipal
d’Esports , Mitjans de Comunicació , Institut de Promoció Econòmica , Museu del Suro
i Pla de Barris .
Les memòries  estan penjades al  web municipal,  anant  a  la  pestanya LA CIUTAT,
troben  la  referència  DADES  ESTADÍSTIQUES  on  poden  anar  a  INDICADORS
MUNICIPALS I A MEMÒRIES MUNICIPALS, des del 2011. Ara a 2013 només hi ha
penjada la del defensor i a partir de demà hi haurà les que avui passem a coneixement

- senyor  Lledó:  Només dir  que nosaltres entenem que és una eina, com vostè ha
comentat, que és necessària per rendir comptes del que és l'activitat ordinària del que
són les àrees i per donar coneixement a la ciutadania. Entenem, com cada any, i fem
el comentari, que ja és habitual, en el sentit que hi falta una valoració política de totes
aquestes dades. Ja sé que ja s'esperava aquest comentari. També entenem, això són
coses de detall, quan les fan les presentacions de les àrees, falta posar un mail de
contacte de les àrees, i nosaltres entenem també que l'important de les memòries no
és un document que quedi per la posterioritat, que també, sinó que se'n faci la difusió i
que la gent ho pugui valorar per després tenir arguments, com exposen en la mateixa
memòria, per després fer aportacions a l'ora de redactar el pressupost, per exemple.
Jo  entenc  que  si  vostès  volen  continuar  en  la  línia  de  fer  uns  pressupostos
participatius, la memòria els hi dóna una bona eina perquè la gent pugui valorar el que
ha sigut l'activitat.
I  llavors,  com vostè  comenta,  entenc  que  el  que  és  interessant  és  disposar  dels
indicadors perquè això és el que permet fer un seguiment de l'evolució de l'activitat. I
també, dir que quan les àrees posen que s'han fet enquestes, per exemple tot l'apartat
de l'Àrea de Participació,  les enquestes han de tenir una base  científica, quan es
posen els resultats, aquests han de venir avalats per una base, és a dir, si vostè em
posa que la valoració global de la seva activitat política, segons el que posa en la
memòria, és un 7,1. No sé si és molt o és poc en relació a què?.

- senyora Zaragoza: Més o menys és el que el senyor Lledó va comentar l'any passat
en la  presentació de les  memòries,  La presentació política l'any passat  va quedar
exclosa de les memòries i li vaig justificar el perquè, donat que la tant la tècnica com la
regidora present consideràvem que havia de ser un document més tècnics i menys
polític. A més a més, revisant les memòries anteriors havíem pogut observar que hi
havia presentacions polítiques que estaven copiades un any rere un altre anys, fins i
tot hi havia tècnics que feien la presentació política, entenent que no pertoca i que és
una eina de treball.
Ha dit que faltaven les dades de contacte de l'Àrea, i al final sempre hi surt la ubicació
de l'Àrea, el telèfon, i si no recordo malament hi surt fins i tot el mail del regidor, en tot
cas, hi faltaria el maig de l'Àrea.
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Pel que fa a la difusió, és una eina de participació, entenc que les memòries han estat
molt consultades a la pàgina web, és dels documents més consultats, i en tot cas,
l'equip de govern es plantejarà si cal fer-ne difusió a part de penjar-les a la pàgina
web. 
Els indicadors, ho he esmentat abans en el meu parlament. A l'apartat d'estadístiques
hi ha una dada concreta que són els indicadors, a part de les memòries,  i es poden
consultar a part.
Pel que fa a la memòria de participació, en tot cas ho comentarem amb els tècnics de
participació i si es pot millorar l'indicador no hi ha problema en fer-ho de cares a l'any
vinent es podria rectificar i posar l'indicador tal com vostès esmenta.

El  Ple  de  l'Ajuntament  es  dóna  per  assabentat  de  la  proposta  sense  realitzar-hi
esmenes.

10.-  CONVENI  DE  COL·LABORACIÓ  AMB  EL  CENTRE  DE
TELECOMUNICACIONS  I  TECNOLOGIES  DE  LA  INFORMACIÓ  DE  LA
GENERALITAT DE CATALUNYA PER A LA CESSIÓ D'UN EQUIP PORTÀTIL DE
MESURA DEL NIVELL DE CAMP ELECTROMAGNÈTIC.- Aprovació.-

Relació de fets:

Vist que el Centre de Telecomunicacions i Tecnologies de la Informació (CTTI) de la
Generalitat de Catalunya, en el marc de la política de la Governança Radioelèctrica, ha
sol·licitat la col·laboració de l’Ajuntament de Palafrugell en la realització de mesures
del  nivell  de camp electromagnètic  mitjançant  la cessió sense cap cost  d’un equip
portàtil de mesura.

Vist  que  la  política  de  la  Governança  Radioelèctrica  té  com  a  principal  objectiu
coordinar les polítiques en matèria de comunicacions electròniques i de medi ambient
de la Generalitat de Catalunya, per tal de millorar l’accés de la ciutadania a les xarxes
de comunicacions sense fils  i  les seves activitats  socioeconòmiques,  fomentant  un
desplegament d’aquestes xarxes que sigui suficient, ordenat, sostenible i respectuós
amb les persones i amb el medi ambient i procurar així que la ciutadania obtingui el
màxim benefici de la societat de la informació. 

Vista la proposta de conveni del CTTI, el qual estableix la seva durada, les obligacions
de cadascuna de les parts, i estableix un llistat dels llocs sensibles del municipi on cal
fer  les  mesures,  principalment  centres  educatius,  centres  sanitaris,  residències  i
centres geriàtrics, i en domicilis particulars que ho sol·licitin.

Vist que el  CTTI es compromet a publicar en el  lloc web públic de la Governança
Radioelèctrica  (governancaradioelectrica.gencat.cat)  els  expedients  de  les  mesures
realitzades amb l’equip portàtil  que han estat tramitats pel tècnic de l’Ajuntament a
través del centre de control del CTTI habilitat per a aquesta funció.

Atès  que  es  creu  convenient  acceptar  l’oferiment  del  CTTI,  i  que  l’Àrea  de  Medi
Ambient assumirà les tasques de realització de les mesures i transmissió de les dades.
Atès l’informe emès per la Comissió informativa de règim interior, pressupost i hisenda
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a la sessió celebrada el dia 20 de maig de 2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar  la  proposta  de  conveni  de  col·laboració  entre  el  Centre  de
Telecomunicacions  i  Tecnologies  de  la  Informació  (CTTI),  de  la  Generalitat  de
Catalunya, i l’Ajuntament de Palafrugell per a la cessió d’un equip portàtil de mesura
del  nivell  de  camp  electromagnètic,  en  el  marc  de  la  política  de  la  Governança
Radioelèctrica.

Segon.- Aquest Conveni entrarà en vigor a partir de la data de la seva signatura i
finalitzarà el 31 de desembre de 2014.
Tercer.- Notificar el present acord al Centre de Telecomunicacions i Tecnologies de la
Informació (CTTI) de la Generalitat de Catalunya.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Gabarró  manifestant  que  se  sotmet  a  aprovació  del  conveni  de
col·laboració entre el Centre de Telecomunicacions i Telecomunicacions i Tecnologies
de la Informació (CTTI), de la Generalitat de Catalunya, i l’Ajuntament de Palafrugell
per a la cessió d’un equip portàtil de mesura del nivell de camp electromagnètic, en el
marc de la política de la Governança Radioelèctrica.  La política de la Governança
Radioelèctrica  té  com  a  principal  objectiu  coordinar  les  polítiques  en  matèria  de
comunicacions electròniques i de Medi Ambient de la Generalitat de Catalunya, per tal
de millorar l'accés  de la ciutadania a les xarxes de comunicació sense fils i les seves
activitats socioeconòmiques, fomentant un desplegament d'aquestes xarxes, que sigui
suficient, ordenat, sostenible i respectuós amb les persones i amb el Medi Ambient, i
procurar  així  que  la  ciutadania  obtingui  el  màxim  benefici  de  la  societat  de  la
informació.
La  política  de  la  Governança  Radioelectrica  s'estructura  al  voltant  de  cinc  eixos
d'actuació:  impuls,  regulació,  planificació,  control  i  informació.  El  dia 25 d'agost  de
2010 el CTTI i la Comissió europea varen signar un acord de subvenció pel projecte de
la Governança Radioelectrica. El projecte inclou l'adquisició, per part del CTTI de 50
equips portàtils de mesura de nivell del camp electromagnètic i la seva cessió a una
sèrie de municipis o comarques de Catalunya, per tal que aquestes puguin realitzar
mesures puntuals del nivell del camp electromagnètic en el seu àmbit territorial.
Palafrugell és un dels municipis als quals s'ha cedit un equip portàtil.
A continuació el senyor Gabarró dóna lectura al conveni que es porta a aprovació.

-  senyor  Guerra:  El  nostre  grup  li  donarà  suport.  Fins  i  tot  li  donaria  un  parell
d'ubicació, com podria ser als voltants del Far de Sant Sebastià i a darrera de l'edifici
de telefònica a Calella. I al mateix temps, m'agradaria saber si el fet d'aquest conveni
entre l'Ajuntament i la Generalitat per fer servir aquest aparell és perquè s'ha detectat
algun problema o simplement és una qüestió preventiva o aleatòria.

- senyora Galiana: Des del nostre grup li donarem suport perquè entenem que tot el
que sigui l'aportació d'una millora pel municipi ha de ser recolzada.
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- senyor Sabrià: Només agrair la lectura del conveni, nosaltres ja ens l'havíem llegit
abans, ens sembla que ens donaran un aparell molt interessant, però en tot cas, més
que  el  contingut  del  conveni  i  la  seva  lectura,  que  nosaltres  ja  havíem  fet,  ens
interessaria molt més saber una mica amb quina periodicitat aniran a cada un dels
locals i per tant, fer un pas més endavant i  voldríem saber quin ús exactament en
farem d'aquest aparell, a banda de saber a quins espais l'utilitzarem.

- senyor Gabarró: Dir al senyor Guerra que és un conveni per efectes preventius, no
s'ha detectat cap radiació. Pensem que el màxim nivell permès no pot superar els 9
volts  per  metre  lineal.  Les  mesures  que  ens  han  facilitat  la  Generalitat  d'altres
ubicacions en els quals s'ha mesurat, s'arriba al 0,2 o al 0,3, per tant, fins arribar a 10
volts per metre, estem segurs que de moment a nivell de tota Catalunya les mesures
són molt inferiors del que permet la normativa.
I pel que fa al senyor Sabrià, hi ha aquestes prioritats d'aquests locals i llocs públics,
en els quals, el senyor Carles Salvador, a mesura que es vagi establint un calendari
d'anar a fer mesures, ell anirà passant aquesta informació a la Generalitat, el mateix
sistema ja ho permet i després això estarà a la web de la Governança Radioelèctrica.

- senyor Sabrià: Simplement demanar que quan el senyor Salvador tingui el calendari
fet, si ens el pot fer arribar, ens agradarà saber quin ús en fem exactament

- senyor Gabarró: Li farem arribar.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

11.- SOL·LICITUD DE SUBVENCIÓ A L'AGÈNCIA CATALANA DE L'AIGUA PER A
LA  REALITZACIÓ  D'ACTUACIONS  DE  CONSERVACIÓ  I  MANTENIMENT  DE
LLERES PÚBLIQUES EN TRAM URBÀ.- Acceptació de les bases

Relació de fets:

Vista la Resolució TES/898/2014, d'11 d'abril, per la qual es fa pública la convocatòria
de  subvencions  consistents  en  la  realització  d'actuacions  de  conservació  i
manteniment de lleres públiques en tram urbà publicada al DOGC núm. 6612 de data
29 d'abril de 2014.

Atès que és d'interès d'aquest Ajuntament poder acollir-se a l'esmentada convocatòria.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Acceptar les bases de la convocatòria esmentada.

Segon.- Sol·licitar la màxima subvenció possible, que correspon al 80% de l'import de
les actuacions a executar, a l'AGÈNCIA CATALANA DE L'AIGUA per actuacions de
conservació i manteniment de lleres públiques en tram urbà durant l'any 2014.
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Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  aquest  punt  no  és  res  més  que  un  pa
purament forma, atès que la línia de subvenció que va sortir ara fa aproximadament
tres  setmanes  ens  demanava  que  acceptéssim  les  bases  d'aquesta  línia  de
subvencions per plenari, que és el que fem avui, fem l'acceptació d'aquests bases de
la convocatòria i sol·licitem la màxima subvenció possible.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

12.-  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  PER  CRÈDIT  EXTRAORDINARI  A
CÀRREC DE BAIXES PER ANUL·LACIÓ. Aprovació inicial

Relació de fets:

Vista la memòria de la Regidoria d’Hisenda en la que es proposa una modificació
pressupostària consistent en suplement de crèdits mitjançant el romanent de tresoreria
i baixes per anul·lació.

Vist l’informe d’Intervenció de data 15 de maig de 2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Aprovar  l’expedient  de  modificació  pressupostària,  consistent  en  crèdit
extraordinari mitjançant baixes per anul·lació, que s’indica a continuació: 

 Crèdit extraordinari

Org. Pro. Eco. Descripció
Crèdits
totals Modificació Crèdit final

41 331 61909 Inversió escultura Costa Sobrepera 0,00 2.750,00 2.750,00
2.750,00

 Fons de finançament: baixes per anul·lació

Org. Pro. Eco. Descripció
Crèdits
totals Reducció Crèdit final

42 336 61909 Adquisició escultura Can Mario 17.750,00 -2.750,00 15.000,00
-2.750,00

Segon.- Modificar la destinació dels següents ingressos previst a l’annex d’inversions
del Pressupost de l’Ajuntament 2014, d’acord amb el següent detall:
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 Situació inicial:

APLICACIÓ Descripció Estalvi Pressupostari

42,336,61909 Adquisició escultura Can Mario 17.750,00

 Situació final:

APLICACIÓ Descripció Estalvi Pressupostari

42,336,61909 Adquisició escultura Can Mario 15.000,00
41,331,61909 Inversió escultura Costa Sobrepera 2.750,00

Tercer.-  De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.

Quart.- Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007, del
present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats Locals
del Ministeri d’Economia i Hisenda

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor alcalde manifestant que es tracta d'una petita modificació, que és la
creació  d'una  partida  nova  per  fer  la  inversió  prevista  d'una  escultura  de  Costa
Sobrepera,  i  això també es finança amb una baixa de la partida que hi  havia  per
finançar  l'adquisició  de  l'escultura  de  Can  Màrio.  Aquesta  baixa,  si  no  recordo
malament, és per la modificació del tipus d'IVA que va entrar en vigor el mes de gener
quan el pressupost ja estava aprovat, per tant és un reajust entre partides.

- senyora Galiana: Des del nostre grup anunciem l'abstenció en aquest punt, perquè
entenem que les modificacions pressupostàries, com sempre hem dit, són una decisió
de govern, però també volem manifestar una mica el nostre malestar per les inversions
en escultures, tal i com ja hem manifestat en algun altre Ple, per entendre que, tenint
en compte que ens trobem en uns moments  difícil  i  d'austeritat  i  que hi  ha molts
problemes  econòmics,  pensem que  s'hauria  de  prioritzar  els  diners  municipals  en
altres aspectes més prioritaris. No és que ens sembli malament una aposta cap a la
cultura però pensem que potser en aquest moment actual no tocaria fer-ho.  

- senyor Genover: Nosaltres, per coherència, hi votarem en contra. El passat dia 28 de
gener, quan es va aprovar la despesa per l'escultura Kouros també varem votar-hi en
contra, aleshores hem de ser coherents perquè aquest és un sobrant de diners, des de
l'entesa  estimem la  cultura  i  volem que  aquest  municipi  continuï  essent  un  motor
cultural, però ens sembla que hauríem de mirar o intentar fer unes accions diferents
pel municipi. 

PLE2014/6 de 27 de maig de 2014 21



- senyor alcalde: Senyora Galiana, cal dir que el senyor Costa Sobrepera, aquesta
escultura és fruit també d'un acord degut a una cessió que ell va fer de bona part de la
seva obra per l'Ajuntament. És veritat que aquest tema de la inversió en cultura i en
oci,  sempre té  aquesta discussió.  Nosaltres pensem que malgrat  que hem fet  uns
pressupostos i hem intentat que les magnituds més importants, en tema de serveis a
les persones, tinguin un manteniment i  inclús uns creixements, això no ha anat en
detriment de la cultura, per tant, entenem que tot i que podríem arribat a trobat matisos
sobre quina inversió cultural es pugui fer, entenem que aquesta, tenint en compte que
estem parlant d'una magnitud, que és un sobrant d'una partida ja finançada, no genera
cap mena de daltabaix a nivell de gestió pressupostària, però malgrat això pensem
que també és un error  que,  fruit  de la  crisi  econòmica que tenim,  s'intenti,  deixar
d'invertir una mica en cultura, jo penso que és un error, penso que l'esforç en cultura
s'ha de seguir fent, malgrat la crisi, sempre i quan no posem perill altres partides de
temes més aviat socials. 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), total
onze vots a favor.
Vots en contra: El senyor Genover i Menor i la senyora Recio (Entesa), total tres vots
en contra.
Abstencions: Els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), la senyora
Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total set abstencions.

13.-  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  CONSISTENT  EN  CRÈDIT
EXTRAORDINARI  A  CÀRREC  DEL  ROMANENT  DE  TRESORERIA  PER
INVERSIONS FINANCERAMENT SOSTENIBLES.-Aprovació inicial

Relació de fets:

Vista la memòria de la Regidoria d’Hisenda en la que es proposa una modificació
pressupostària consistent en suplement de crèdits mitjançant el romanent de tresoreria
per inversions que compleixin els requisits per tal de ser considerades financerament
sostenibles d’acord amb la normativa que desenvolupa la Llei orgànica 2/2012.
 
Vist l’informe d’Intervenció de data 20 de maig de 2014

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement
de crèdits mitjançant el romanent de tresoreria, que s’indica a continuació: 

 Crèdit extraordinari
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Org. Fun. Eco. Descripció
Crèdits
inicials Suplement Crèdit total

71 165 61900
Inversió  enllumenat  pública  av.
Espanya 0,00 63.900,00 63.900,00

71 165 61901
Inversió  enllumenat  públic  Calella
de Palafrugell 0,00 15.700,00 15.700,00

21 155 61900
Inversió  per  arranjament  carrer
Vilar 0,00 39.930,00 39.930,00

21 155 61901
Inversió  per  arranjament  carrer
Garriga 0,00 62.099,13 62.099,13

    0,00 181.629,13 181.629,13

 Fons de finançament

Concepte Denominació Import
870.00 Romanent  de  tresoreria  per  a  crèdits 181.629,13

Segon.-  De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.

Tercer.- Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007,
del present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats
Locals del Ministeri d’Economia i Hisenda

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor alcalde manifestant que aquesta podríem dir que és la segona fase
de la  modificació  que varem passar  en el  Ple  passat,  una primera  fase que eren
aquells 155.999 euros per un tema de la deshumectadora de la Piscina, i  ara fem
aquesta segona fase, en aquesta línia, que el que fem és que el romanent líquid del
tancament  del  2013  ens  permet  dedicar-ho  a  inversions  que  s'anomenen
financerament sostenibles, que vol dir, primer, que no generin més despesa ordinària
de futur,  i  que comportin un estalvi,  per tant,  hem entès que hi  havia aquests dos
paquets. Un en relació a l'enllumenat públic, aquests dos projectes, i l'altre que era
inversió pel que és l'arranjament de carrers. 
 
- senyor Genover: Aquesta vegada votarem que sí, per ser coherents. En el plenari del
mes passat, també una inversió que contribuïa a la sostenibilitat del municipi, varem
votar que si, doncs ara continuem votant que sí.
 
- senyor Vilà: La primera vegada que va anunciar el romanent aquest que s'havia de
destinar a les inversions financerament sostenibles, va dir que obriria un torn de diàleg
amb els grups de l'oposició. Com vaig comentar en l'anterior plenari, el senyor Rangel
va dir que una de les nostres propostes l'havien acceptat, o coincidia, però no hi ha

PLE2014/6 de 27 de maig de 2014 23



hagut cap altra conversa per acabar de debatre o opinar sobre la resta d'inversions, de
llocs on les destinen, per tant, el nostre vot serà l'abstenció.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
senyors Genover i Menor i la senyora Recio (Entesa), total catorze vots a favor.
Vots en contra: Cap.
Abstencions: Els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), la senyora
Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total set abstencions.

14.-  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  PER  SUPLEMENT  DE  CRÈDIT  AMB
CÀRREC  AL  ROMANENT  DE  TRESORERIA  DEL  PRESSUPOST  DE  L'IPEP.-
Aprovació inicial.-

Relació de fets:

Vista  la  memòria  de  l’Alcaldia-Presidència en  la  que  es  proposa  una  modificació
pressupostària  consistent  en  suplements  de  crèdits  mitjançant  el  romanent  de
tresoreria.
 
Vist l’informe d’Intervenció de data 25 d’abril de 2014

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement
de crèdits  mitjançant el romanent de tresoreria, que s’indica a continuació:
 
-         Suplement de crèdit
 

Org. Pro. Eco. Descripció
Crèdit
inicial

Suplement Crèdit def.

32 430 22001 Edició de material 48.981,00 8.000,00 56.981,00

32 431 22601
Foment  de  comerç  i
mercat

8.000,00 3.000,00 11.000,00

32 430 22610 Activitats Flors i violes 20.000,00 10.000,00 30.000,00

     21.000,00  
 
 -         Fons de finançament 
 
Concepte Denominació Import

870.01 Romanent de tresoreria per a suplements de crèdits 21.000,00
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  21.000,00
 
Segon.- De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.
 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Gómez manifestant que aquesta modificació pressupostària en base
a tot el romanent que es va generar l'any passat, que va ser de 41.870 euros, utilitzar-
ne ja 21.000 euros per apuntalar o reforçar diferents partides, entenem que cal utilitzar
tots  els  recursos  que  tenim  disponibles  en  aquest  moment  per  mirar  de  generar
activitat econòmica i fer la nostra feina, i per tant, de moment fem aquesta modificació
pressupostària  que  permet  incorporar  una  mica  més  de  la  meitat  i  deixar  encara
disponibles 20.870 euros per futures modificacions si ho creiem necessari. I en aquest
cas, s'han incorporat 8.000 euros a la partida d'edició de material, que sempre és amb
les que solem realitzar molta més despesa, després 3.000 euros més a foment de
comerç i mercats, i 10.000 euros que han servit per intentar generar, en aquest cas, el
màxim d'activitat en el flors i Violes.

- senyor Guerra: En aquest cas, des de Plataforma li donarem suport, donat que ja
saben que qualsevol  iniciativa  que sigui  per  intentar  millorar  l'economia del  poble,
sempre serà ben rebuda.

- senyora Galiana: Nosaltres ens abstindrem pel motiu que ho fem sempre.

- senyora Recio: L'Entesa, seguint la seva tònica habitual en tema de modificacions
pressupostàries, també s'abstindrà.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró, la senyora Frigola (CiU) i el
senyor Guerra (PxC), total dotze vots a favor.
Vots en contra: Cap.
Abstencions: Els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), els senyors
Genover i Menor i la senyora Recio (Entesa), i la senyora Galiana i el senyor Rodrigo
(PP), total nou abstencions.
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A.2) Assumptes de la Comissió Informativa d'Urbanisme.-

15.- PLA D'ACCIÓ LOCAL PER L'ENERGIA SOSTENIBLE.- Aprovació definitiva

Relació de fets:

Vist que el Ple, en sessió del dia 28 de gener de 2014, va aprovar inicialment el “Pla
d’acció local per l’energia sostenible”:
El ple de l’Ajuntament de Palafrugell celebrat el dia 29 de gener de 2013 va aprovar
per unanimitat l’adhesió al Pacte d’Alcaldes. Amb aquests acord, l’Ajuntament es va
comprometre a:
1.      Reduir les emissions de CO2 en el seu territori en més del 20 per cent per a
2020  mitjançant  a  la  creació  de  plans  d’acció  en  favor  de  les  fonts  d’energies
renovables.
2.      Elaborar un Pla d’Acció d’Energia Sostenible en un termini màxim d’un any des
de  la  data  d’Adhesió  al  Pacte  d’Alcaldes.  L’abast  del  document  respondrà  a  les
directrius que s’estableixin per part de la Comissió de Transport i Energia de la Unió
Europea i inclourà una estimació de les emissions i una proposta de les accions a
seguir per aconseguir els objectius plantejats. Per la realització d’aquestes tasques es
comptarà amb el suport de la Diputació de Girona, Coordinadora Territorial del Pacte a
les Comarques Gironines.
3.      Elaborar un informe biennal per l’avaluació, control i verificació dels objectius, a
organitzar el Dia de l’Energia, a informar de les fites obtingudes en acompliment de
Pla  d’Acció  i  a  participar  (en  els  termes  que  consideri  oportú)  en  la  Conferència
d’Alcaldes i Alcaldesses per l’Energia sostenible a Europa.
Per a l’acompliment del segon compromís s’ha contractat al Consell Comarcal del Baix
Empordà la redacció del PAES (Pla d’Acció d’Energia Sostenible) i s’ha obtingut una
subvenció de la Diputació de Girona per sufragar el cost de la redacció. Durant l’any
2013 s’ha dut a terme la redacció del PAES.
El PAES de Palafrugell té 9 objectius estratègics:
1.       Realitzar  les  actuacions  de  millora  de  l’eficiència  energètica  en  l’enllumenat
exterior per reduir un 29,9% les emissions de CO2 respecte a l’any 2005.

2.       Realitzar actuacions de millora de l’eficiència energètica en els equipaments per
reduir en un 25,26% les emissions respecte a l’any 2012.
3.       Reduir en un 20% les emissions de CO2 del vehicle municipal respecte a l’any

2012.
4.       Reduir un 15,28% les emissions de CO2 en el transport de residus respecte a

l’any 2012.
5.       A més a més dels 4 objectius anteriors, en tot l’àmbit ajuntament també s’haurà
de reduir 4,915 Tn de CO2 respecte a l’any 2012.

6.       Reduir  un  22,28% les  emissions  de  CO2 en  el  transport  privat  i  comercial

respecte a l’any 2005.
7.       Reduir un 11,5% les emissions de CO2 en el sector residencial respecte a l’any

2005.
8.       Reduir un 7,5% les emissions de CO2 en el sector terciari respecte a l’any 2005.

9.       Reduir un 15,772% les emissions de CO2 en el tractament de residus respecte a
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l’any 2005.
El  pla  estableix  una  quarantena  d’accions  ,  que  es  divideixen  en  quatre  línies
estratègiques:

1. Augmentar el grau d'estalvi i eficiència energètica en els edificis públics, edificis
residencials i el sector terciari. 

2. Disminuir les emissions associades al transport urbà. 
3. Incrementar  la  producció  local  d'energia  al  municipi  i  el  consum  d'energia

renovable. 
4. Disminuir les emissions associades al tractament de residus sòlids urbans. 

Aquestes accions s’ordenen en funció dels sectors i camps d’acció següents:
-          Edificis, equipaments i instal·lacions
-          Transport
-          Producció local d’energia
-          Calefacció i refrigeració urbanes
-          Planejament i ordenació del territori
-          Contractació pública de productes i serveis
-          Participació ciutadana
-          Altres sectors (residus, altres)
Així mateix, el pla integra les accions que s’han dut a terme durant el període 2005-
2012 i que han contribuït a la reducció del consum energètic.
Per tot l’exposat es proposa al ple l’adopció dels següents acords:
Primer.- Aprovar inicialment el Pla d’Acció d’Energia Sostenible de Palafrugell.
Segon.- Disposar  l’obertura  d’un  període  d’informació  pública  d’un  mes,  amb  la
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província i a un diari d’àmplia difusió a la
província, la seva col·locació al Tauler d’edictes de l’Ajuntament, i la inserció d’aquest
edicte al web municipal (www.palafrugell.cat) acompanyat d’una còpia del document
objecte d’aquesta aprovació inicial, per a la seva consulta per mitjà telemàtic.
Vist que l’aprovació inicial es va sotmetre a informació pública pel termini de trenta
dies, finalitzant el dia 15 de maig de 2014, sense que s’hagin presentat al·legacions o
reclamacions.

Atès  l’informe emès per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  obres,  serveis,  medi
ambient i habitatge, a la sessió celebrada el dia 20 de maig de 2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar definitivament el Pla d’Acció d’Energia Sostenible de Palafrugell.

Segon.- Notificar el present acord a la Diputació de Girona i al Consell Comarcal del
Baix Empordà.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rangel manifestant que avui es porta a aprovació definitiva aquest
document, que es va aprovar inicialment el mes de febrer d'aquest any i que sorgia
d'un compromís del Pacte d'alcaldes fet aproximadament fa un any. Aquest compromís
exigia l'elaboració d'aquest document, la seva aprovació  i fer d'aquest document una
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eina i un marc de referència de qualsevol de les inversions des del punt de vista de la
sostenibilitat, bàsicament en tot allò que fa referència a l'energia i les emissions de
CO2. Crec recordar que, com a compromís que ens havíem marcat  amb la Comissió
Informativa, hi ha quatre grans línies d'actuació, que és augmentar el grau d'estalvi i
eficiència energètica, disminuir les emissions associades al transport urbà, incrementar
la promoció local d'energia al municipi i el consum d'energies renovables i disminuir les
emissions associades al tractament de residus en sòl urbà. Això bàsicament ens ha de
permetre arribar  a aquesta obligatorietat  per l'any 2020, pel  que hem anomenat el
Pacte 20 – 20 – 20, que és disminuir un 20%  les emissions de CO2 a l'any 2020 i que
avui portem a l'aprovació definitiva 

- senyora Galiana: Com no pot ser de cap altra manera, nosaltres donarem suport a
aquest Pla, però volem incidir que no es quedi en una simple declaració d'intencions  i
que  finalment  el  que  aquí  s'aprovi  s'acabi  executant  i  que  per  part  del  govern  es
procedeixi al seu seguiment i al compliment del que aquí s'acorda.

- senyor Genover: Des de l'Entesa donem suport a les paraules de la senyor Galiana,
animar-los a tirar-ho endavant i que no quedi en l'oblit.

- senyor Lledó: En primer lloc fer una aportació en el que és la proposta de resolució,
al senyor Secretari, perquè el tema de les dates, avui han tingut mal dia perquè hi
posa 28 de febrer i penso que l'aprovació és del 29 de gener, hi ha una mica d'embolic
amb les dates però és només un tema formal.
Una altra cosa que volíem esmentar, que penso que ja ho varem dir quan es va fer
l'aprovació inicial del Pla d'Acció Local, és que nosaltres entenem que en aquest segle
serà una de les prioritats que tindran els particulars, les empreses i les administracions
públiques, evidentment, que és la gestió i la millora de l'eficiència energètica, per tant,
nosaltres entenem que aquest és un document bàsic per treballar i per donar-nos una
eina  per  anar  planificant  les  actuacions.  Nosaltres  els  hi  volíem  fer  dues
recomanacions, una ja l'han aportat els altres grups dient el que és habitual, que no es
quedin en els calaixos els plans, però l'altra, vol anar una mica més enllà, és dir, totes
aquestes propostes estan molt bé, són concretes, i fins i tot alguna potser es podrà dur
a terme, crec que totes no, però el que sí que nosaltres els hi voldríem dir, és que
l'actuació, en el tema de l'energia sostenible, no només s'ha d'emmarcar en aquest
Pla, sinó en tota l'actuació que fan vostès habitualment, és a dir, quan facin un plec de
condicions per fer algun contracte, per exemple, en compra d'ordinadors, incorporin
mesures d'eficiència energètica en la compra dels equips,  en les lluminàries,  quan
facin plecs de condicions per les empreses contractistes que accedeixin a concursos
públics,  els  hi  posen condicions perquè millorin  la  seva eficiències i  el  seu estalvi
energètic. 
Nosaltres vàrem dir dues coses, que les dues propostes que nosaltres enteníem que
eren bàsiques perquè això funcionés, era establir un sistema de gestió energètica dels
equipaments, que consten aquí, i la de nomenar l'equip energètic. Ens hauria agradat
que en aquesta aprovació  hi  hagués constat  ja  quin  seria  aquest  equip  energètic,
perquè ja els hi varem comunicar que no vèiem bé que fos només el departament de
Medi Ambient qui lideri o qui estigui nomenat dins d'aquest equip energètic. Entenem
que ha de ser un treball pluridisciplinar.
Per tant, per tancar aquest tema, esperem que aquest Pla no sigui com el federalisme i
que per tant se'l creguin i que l'apliquin.
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- senyor Rangel: Contestaré per ordre invers a les intervencions. Agrair-li  al senyor
d'Esquerra totes les recomanacions, però també li agrairia que deixi als membres de
l'equip de govern, alguns del PSC però d'altres no, que es creguin o no es creguin el
que  creguin  que han de  creure  i  vostè  es  preocupi  del  seu,  que ho  fan molt  bé.
Recollim les  seves  aportacions,  també agraïm les  recomanacions que ens  fan  en
relació al punt primer de cap on han d'anar aquestes actuacions, la mostra és que en
aquests moments s'està treballant en la línia d'obertura de subvencions de la Diputació
que està  plenament  emmarcada en  aquest  context  i  que  bàsicament  es  dedica  a
l'estalvi  energètic  de  l'enllumenat  públic.  Recollir  també  la  demanada  d'aquesta
voluntat de controlar una mica més, de de la transversalitat, tot aquest procediment i
totes  aquestes  mesures  que es poden produir  en relació  a l'estalvi  energètic  i  les
actuacions que hi van derivades. No és res més que una mostra del que es ve fent,
sense estar  perfectament  estructurat  i  protocolitzat,  i  el  millor  dels  exemples  seria
l'actuació de la  compra de la deshumectadora,  que s'ha treballat  des dels Serveis
Tècnics,  juntament  amb el  Patronat  d'Esports,  però  també  des  de  l'Àrea  de  Medi
Ambient i des d'Intervenció, per trobar la màxima coordinació en aquesta actuació i per
poder-la portar a terme en aquests moments i amb les necessitats actuals.
Agrair el sentit del vot a tots els grups i desitjar també de, de cares al futur, aquest
document  sigui  d'un ús i  d'una fidelitat  que encaixi  perfectament  amb l'esperit  i  la
filosofia que té el seu redactat.

- senyor Sabrià: Crec que malgrat les discrepàncies que puguem tenir tots plegats amb
l'organització de l'estat,  ens hem de mantenir el  respecte,  i  per tant,  crec que ens
tractem normalment de senyor i el cognom o bé senyor regidor, i jo crec que això ho
hauríem de mantenir  fins al  final,  malgrat  uns siguin federalistes i  els  altres no ho
siguin, crec que això no hauria de canviar el respecte que ens hem de tenir a cada una
de les intervencions.

- senyor alcalde: En qualsevol cas, penso que hauríem de ser capaços de tenir un Ple
com sempre. Només voldria fer referència al senyor Lledó, quan ha parlat del grup del
PSC, ha fet una opció a tot el grup, i ha dit a veure si el PSC es creu el federalisme
igual com aquest document, i el PSC és un grup molt divers i en aquest plenari hi ha
hagut gent que ha votat diferent, l'única cosa que diré és que jo, com a Juli Fernàndez,
em  crec  el  federalisme  amb  la  mateixa  intensitat  que  vostè  la  independència  de
Catalunya, en qualsevol cas, a tots dos ens tocarà defensar, en l'espai que toqui, els
nostres  pensaments  polítics,  però  portar  en  el  plenari  aquest  tipus  d'insinuacions,
vostès facin el que vulguin però penso que en aquest Ple, en aquest punt concret no
calia aquesta referència. En tot cas, si vostès volen seguir per aquesta línia, ho poden
fer tranquil·lament, no soc jo ningú per dir com ha de fer cadascú la seva activitat
política, però entenc que aquí estava fora de lloc.

- senyor Lledó: Que consti que no he personalitzat en cap grup i si haguessin escoltat
les meves paraules sabrien que no he dit en cap moment PSC, jo he dit que qui hagi
de creure en el federalisme que cregui en el Pla també. Per tant, si vostè s'ha sentit
al·ludit i vostè creu que representa tot el PSC... és igual, és un debat estèril, però jo el
que sí que volia dir és que les meves paraules, en cap moment han personalitzat a
ningú ni a cap grup.

- senyor alcalde: Ara resultarà que el Partit Popular i Plataforma són federalistes.
Entenc que la referència que ha fet vostès estava fora de lloc en aquest espai habitual
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de debat polític Ho entenc jo però podem discrepar, no passa res.

- senyor Sabrià:  Només dir  que estigui fora de lloc o no, no és motiu per faltar al
respecte.

-  senyor  Rangel:  Manifestar  la  meva  sorpresa,  en  primer  lloc  perquè  no  he  estat
conscient que faltés al respecte a algun regidor de la casa, no és aquesta la meva
costum.  Senyor  Sabrià,  darrerament  té  molta  costum  d'enraonar  quan  jo  parlo,
demanaria que tingui, com a mínim, el mateix respecte que li tinc jo. Gràcies.
El que volia dir és que si en algun moment representant d'Esquerra s'ha pogut sentir
al·ludit pel meu to o per la forma de respondre, vull demanar disculpes perquè no ha
estat ni la meva intenció ni crec que hagi estat, em repassaré les paraules, crec que no
s'ha produït aquesta situació però li demano disculpes per endavant.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

16.-  VENDA  DIRECTA  D’UNA  PARCEL•LA  SOBRERA  SITUADA  AL  CARRER
PIVERD,  A  PALAFRUGELL.  a)  Adjudicació  als  propietaris  confrontants.  b)
Aprovació.-

Relació de fets:

Vist que per acord del Ple de l’Ajuntament pres en sessió celebrada el dia 26 de març
de 2008, es va acordar la declaració de parcel·la sobrera d’un tros de terreny sobrant
de  via  pública,  amb  una  superfície  de  setanta-vuit  metres  amb  cinquanta-un
decímetres quadrats (78,51 m2), situat al carrer Piverd, a Palafrugell, desafectant-lo de
la qualificació jurídica de bé de domini públic afecte a l’ús públic i modificant l’Inventari
de béns municipals, deixant-ne de formar part com a bé de domini públic i passant-ne
a formar part com a bé patrimonial.
 
Atès  que el tros de terreny objecte d’aquesta desafectació, va quedar inscrit  en el
Registre de la Propietat de Palafrugell en data 9 de maig de 2008, i es correspon amb
la finca registral número 30195, inscrita al tom 3311, llibre 827, foli 54, inscripció 1ª, a
nom de l’Ajuntament de Palafrugell, i té la següent descripció: 
 
Descripció:
 
URBANA.-Tros de terreny de forma irregular, actualment classificat com a sòl urbà i
qualificat  com a12 en illa tancada,  amb una superfície total  de setanta-vuit  metres
cinquanta-un decímetres quadrats, que és la resta d’un antic camí públic,  al  terme
municipal  de  Palafrugell.  Llinda:  al  Nord,  amb  finca  propietat  dels  senyors  Miquel
Casellas  Roig  i  Juan  Casellas  Roig  i  de  les  senyores  Margarita  Casellas  Roig  i
Catalina Casellas Roig, pel que fa a la nua propietat, per iguals quartes parts indivises,
i de la senyora Carmen Roig Subirach pel que fa a una meitat indivisa en usdefruit
vitalici; al Sud, amb el traçat del carrer Piverd; a l’Est, amb finca propietat dels senyors
Joan Carles Escrivà Ivars i Francisco Torres Torres; i a l’Oest amb finca corresponent
a la Comunitat de Propietaris Sant Isidre, números cinquanta-sis i cinquanta-vuit, i que
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cadastralment consta a més a nom dels senyors Miguel la Torre Sánchez, Francesc
Xavier  Domínguez  Hortal,  Germán  Segura  Sanchís,  Victor  Turon  Mercader,  Jesús
José Martínez Martínez, Antonio Guillén Paz, Carlos Mario Sola Leon i de les senyores
Montserrat Niell  Ponsatí,  Sílvia Palou Galceran, Francisca Guillén Paz, Maria Luisa
Martín Sastre i Leonor López Aranda.
 
Atès que la finca registral 30195, inscrita al tom 3311, llibre 827, foli 54, inscripció 1ª, a
nom  de  l’Ajuntament  de  Palafrugell,  consta  a  l’Inventari  de  béns  municipal,  amb
naturalesa de bé patrimonial, amb el número 301.
 
Atès que, mitjançant escrit amb data de sortida 16 de desembre de 2013 i número de
registre 13746, notificat en data 18 de desembre de 2013, l’Ajuntament de Palafrugell
va fer avinent a la Comunitat de Propietaris Piverd, com a propietaris confrontants, que
aquest ajuntament tenia interès en iniciar expedient per a la venda directa del sobrant
situat al carrer Piverd, amb una superfície de setanta-vuit metres amb cinquanta-un
decímetres  quadrats,  la  qual  cosa  se’ls  informava,  perquè  indiquessin  si  estaven
interessats en formar part de l’expedient de venda directa esmentat, entenent que en
cas contrari, renunciaven a participar en el mateix.
 
Atès que, així mateix, mitjançant escrit amb data de sortida 16 de desembre de 2013 i
número de registre 13747, notificat en data 19 de desembre de 2013, l’Ajuntament de
Palafrugell  va  fer avinent  als  senyors  Jordi  Bassols  Casellas  i  Salvador  Bassols
Casellas, com a propietaris confrontants, que aquest ajuntament tenia interès en iniciar
expedient per a la venda directa del sobrant situat al carrer Piverd, amb una superfície
de  setanta-vuit  metres  amb  cinquanta-un  decímetres  quadrats,  la  qual  cosa  se’ls
informava perquè indiquessin si estaven interessats en formar part de l’expedient de
venda directa esmentat, entenent que en cas contrari, renunciaven a participar en el
mateix.
 
Atès que, finalment, mitjançant escrit amb data de sortida 16 de desembre de 2013 i
número de registre 13748, notificat en data 23 de desembre de 2013, l’Ajuntament de
Palafrugell  va  fer avinent  a  la  societat  Arrels  CT  Finsol,  S.A.,  com  a  propietària
confrontant, que aquest ajuntament tenia interès en iniciar expedient per a la venda
directa del sobrant situat al carrer Piverd, amb una superfície de setanta-vuit metres
amb  cinquanta-un  decímetres  quadrats,  la  qual  cosa  se’ls  informava  perquè
indiquessin  si  estaven  interessats  en  formar  part  de  l’expedient  de  venda  directa
esmentat, entenent que en cas contrari, renunciaven a participar en el mateix.
 
Atès  que  transcorregut  el  termini  concedit  als  propietaris  confrontants  perquè
indiquessin si estaven interessats en l’adquisició de la porció de terreny confrontant,
només els senyors Jordi Bassols Casellas i Salvador Bassols Casellas mitjançant un
escrit amb data d’entrada 31 de desembre de 2013 i número de registre 17138, i la
senyora Margarita Casellas Roig mitjançant escrit amb data d’entrada 10 de febrer de
2014 i número de registre 1884, varen fer un oferiment de compra del sobrant de via
pública  que  confronta  amb  la  seva  propietat,  situada  a  l’Avinguda  Pompeu  Fabra
números 107-109, a Palafrugell, amb referència cadastral 4211101EG1441S0001ZW,
que  es  correspon  amb  la  finca  registral  número  2289,  inscrita  al  Registre  de  la
Propietat de Palafrugell al tom 3015, llibre 611, foli 6, a nom del senyor Jorge Bassols
Casellas,  del  senyor Salvador Bassols Casellas i  de la senyora Margarita Casellas
Roig.
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Atès el contingut de l’informe emès per l’arquitecte municipal en data 7 de febrer de
2014, on, entre altres, es valora aquesta porció de terreny en la quantitat de onze mil
vuit-cents  quaranta-set  euros  (11.847  €),  IVA  al  marge,  i  s’informa  que  la  porció
objecte de venda s’haurà d’agregar a la finca confrontant dels adquirents.
 
Atès que d’acord amb el certificat emès pel secretari en data 7 de febrer de 2014, el
valor de la referida finca de propietat municipal, onze mil vuit-cents quaranta-set euros
(11.847  €)  euros,  no  excedeix  el  vint-i-cinc  per  cent  dels  recursos  ordinaris  del
pressupost consolidat de la corporació per a l’any 2014.
 
Atès  el  contingut  de  l’informe  emès  conjuntament  pel  secretari  i  per  l’assessora
jurídica municipals en data 11 de febrer de 2014.
 
Atès el contingut de l’informe favorable emès per la Direcció General d’Administració
Local del Departament de Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de
Catalunya en data 24 d’abril de 2014.
 
Atès el  contingut dels articles 40 i  44 del  Reglament de patrimoni  dels ens locals,
aprovat pel Decret 336/1988, de 17 d’octubre.
 
Atès  el que estableix l’article 88 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim
jurídic  de  les  administracions  públiques  i  del  procediment  administratiu  comú,
modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener.
 
Atès que l’adopció de l’acord correspon al Ple municipal, d’acord amb l’article 52 del
Decret  Legislatiu  2/2003,  de  28  d’abril,  pel  qual  s’aprova  el  Text  refós  de  la  Llei
Municipal i de règim Local de Catalunya.
 
Atès el contingut de l’informe de la Comissió Informativa d’Urbanisme, Pla de Barris,
Obres Públiques, Serveis Municipals i  Medi Ambient,  emès en data 20 de maig de
2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Procedir  a la venda directa als senyors Jordi  Bassols Casellas i  Salvador
Bassols Casellas i a la senyora Margarita Casellas Roig com a propietat confrontant,
de  la  porció  de  terreny  amb  una  superfície  de  setanta-vuit  metres  cinquanta-un
decímetres  quadrats,  descrita  a  la  part  expositiva  d’aquest  acord,  com  a  finca
patrimonial que és, per l’import total de catorze mil tres-cents trenta-cinc euros (14.335
€), dels quals onze mil vuit-cents quaranta-set euros (11.847 €) corresponen a l’import
de la finca i dos mil quatre-cents vuitanta-vuit euros  (2.488 €) a l‘IVA corresponent,
amb la condició que la mateixa haurà de ser agregada a la finca registral  número
2289. 
 
Segon.- Facultar àmpliament a l’Alcalde President, el senyor Juli Fernández Iruela, i
subsidiàriament el tinent d’alcalde o regidor en qui delegui, o el que exerceixi les seves
funcions, per a la formalització de tots els documents, així com per a portar a terme
totes les actuacions que es derivin de l’execució d’aquest acord.
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Tercer.- Donar trasllat d’aquest acord als senyors Jordi Bassols Casellas i Salvador
Bassols Casellas; a la senyora Margarita Casellas Roig; a l’Àrea d’urbanisme; a l’Àrea
d’intervenció, a la Tresoreria municipal i a la Direcció General d’Administració Local del
Departament de Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de Catalunya
per al seu coneixement i als efectes oportuns.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rangel manifestant que aquest és un d'aquests petits passos que es
fan  a l'administració per formalitzar aspectes urbanístics. No és res més que la venda
directa d'una parcel·la sobrera que en el seu moment es va declarar com a parcel·la
sobrera,  l'any  2009,  i  que a dia  d'avui,  després de parlar  amb tots  els  propietaris
afectats, aquesta parcel·la està localitzada entre el carrer Piverd i el carrer Pompeu
Fabra i dóna accés a un dels habitatges que hi ha allà i un cop declarada parcel·la
sobrera i parlat amb tothom qui podia tenir algun interès per tenir-ne la propietat, s'ha
decidit, després que no hi hagi ningú més interessat excepte la persona a qui afectava
l'accés  al  seu  habitatge,  s'ha  decidit  optar  per  aquesta  fórmula,  que  és  la  venda
directa,  i  a  més  a  més  amb  l'aprovació  del  nou  planejament  es  limitarà  aquesta
parcel·la com a no edificable, a fi i efecte de conservar l'esperit amb el qual s'ha fet
tota aquesta tramitació. 

- senyora Recio: Sabem que aquest és un tema que ve de lluny i ens alegrem que per
fi es resolgui.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

A.3) Assumptes de la Comissió Informativa de Serveis a les Personal.-

17.-  MOCIÓ  DELS  GRUPS  MUNICIPALS  DEL  PSC,  CiU,  ERC  i  ENTESA  DE
REBUIT A L'APLICACIÓ DE LA LLEI ORGÀNICA DE MILLORA DE LA QUALITAT
EDUCATIVA.- Aprovació.-

Relació de fets:

La Llei Orgànica per a la Millora de la Qualitat Educativa (LOMQE), coneguda també
com  la  Llei  Wert,  és  la  culminació  de  tot  un  procés  polític  que,  emparat  per  la
Sentència  del  Tribunal  Constitucional  contra  l'Estatut,  té  com a  objectiu  trencar  el
model  educatiu  català.  El  sistema educatiu  aplicat  amb èxit  a les nostres escoles,
compta  amb  un  amplíssim  suport  social  i  polític  i  ha  aconseguit  que  ningú  sigui
discriminat a l'escola per la llengua que parla habitualment a casa. Alhora, fa possible
que l'alumnat  català,  en  acabar  la  seva  escolaritat  obligatòria,  sigui  competent  en
català, castellà i conegui una altra llengua estrangera.
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La LOMQE entra en conflicte amb la Llei d'Educació de Catalunya (LEC) aprovada per
majoria  en  el  Parlament  de  Catalunya.  Aquesta  llei  envaeix  les  competències
educatives que corresponen a la Generalitat, es basa en una concepció centralista i
autoritària de l'estat i no resol els problemes que avui té l'educació, 
 
Somescola, plataforma que aglutina la major part de les entitats vinculades a l'àmbit
educatiu  del  país,  ha treballat  i  treballa  intensament  per  defensar  el  nostre  model
d'escola  i  l'aplicació  de  la  metodologia  d'immersió  quan  la  situació  ho  aconselli.
Somescola  denuncia  ara  que  la  situació  a  les  escoles  està  arribant  al  límit.
L'assetjament  continuat  al  qual  estan  sotmeses  per  les  contínues  sentències  dels
diferents tribunals creen una situació de conflicte que dificulta notablement la seva
activitat docent. Per tot això convoca les forces polítiques i a la societat en general a
donar una resposta col·lectiva, contundent, democràtica i participativa en defensa del
nostre model d'escola, que és garantia per al nostre futur nacional.
 
Una  vegada  valorades  les  amenaces  que,  actualment,  planen  sobre  les  nostres
institucions educatives.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

1. Rebutjar  l'aplicació  de  la  LOMQE i  donar  suport  a  la  continuïtat  del  model
lingüístic i curricular de l'escola catalana. 

2. Donar suport a Somescola en la mobilització festiva i reivindicativa que tindrà
lloc el 14 de juny de 2014 a Barcelona en defensa de l’escola catalana i el dret
a decidir el propi model educatiu. 

3. Traslladar  aquest  acord  a  Somescola.cat,  al  Departament  d'Educació  de  la
Generalitat de Catalunya, i al Ministerio de Educación, Cultura y Deportes del
govern de l'Estat Espanyol.

4. Agrair el suport del Consell Escolar Municipal a aquesta moció.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rocas manifestant que el passat dia 15 va arribar a l'Àrea d'Educació
una moció promoguda per “Somescola”, a favor de l'Escola en català i en contra de
l'aplicació de la Llei Orgànica per la millora de la qualitat educativa, i en la qual, també,
a més de mostrar aquest rebuig es fa la crida a donar suport i promoure la mobilització
festiva  reivindicativa,  organitzada  pel  dia  14  de  juny  a  Barcelona,  en  defensa  de
l'Escola Catalana i al dret a decidir el propi model educatiu.
Des de l'Àrea d'Educació assumim aquesta argumentació com a pròpia, vàrem creure
que conveni elevar aquesta moció a plenari.  Una moció que tanmateix,  i  aprofitant
l'avinentesa que va suposar la celebració, el proppassat dia 19, del Consell Escolar
Municipal, el màxim òrgan, com sabeu, de participació, consulta i assessorament de la
comunitat educativa del municipi, fou exposada a la seva consideració i recolzada de
manera unànime. A més, en la Junta de Portaveus del passat dia 22 i atès l'acord que
existeix  envers  aquesta  problemàtica,  entre  diversos  grups  del  Consistori,  es  va
acordar  que  la  proposta  de  moció  seria  presentada  conjuntament,  com  així  s'ha
produït, pels grups del PSC, Convergència i Unió, Esquerra Republicana  i entesa, els
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mateixos  grups  que ja  en  el  Ple  de  27  de  desembre  de  2012,  vàrem manifestar,
mitjançant moció, el nostre rebuig a aquesta Llei quan encara era avantprojecte.
A continuació el senyor Rocas llegeix la moció.

-  senyor  Genover:  Des  del  nostre  punt  de  vista,  des  del  moment  que  vàrem  ser
proposants d'aquesta moció, estem plenament d'acord i creiem que hem de fer pressió
per defensar el nostre model educatiu.

- senyora Farrarons: Des d'Esquerra Republicana no hi podríem estar més d'acord, pel
model  lingüístic,  no  cal  dir-ho,  però  també ens  preocupa molt  el  model  curricular.
L'aprovació d'aquesta Llei  significa la desaparició d'assignatures senceres. Aquesta
Llei no només va sobre el model lingüístic, que és el que ens afecta més directament,
sinó que representa tot un canvi de model en la gestió del model educatiu del país.

- senyor Guerra: Gracias Sr. Alcalde, se lo voy a poner muy fácil, nosotros vamos a
votar en contra. Desde luego se superan, porque solamente en el primer párrafo hay
tal número de falacias que es impresionante. Me llama la atención que no haya ningún
alumno que haya sido discriminado por la lengua que normalmente se habla en su
casa, por lo cual deduzco que tenemos profesores de árabe, rumano, ... Jo creo que
antes de hacer  esta demagogia barata y  perder  tantísimo tiempo,  otra  vez  con lo
mismo,  podrían  exigir  al  gobierno  de  la  Generalitat,  que  aquellos  barracones
provisionales que hace diez años se instalaron por motivos ajenos a los gobiernos que
havia en este momento, dejen de ser provisionales, que se dediquen los esfuerzos a
formar al profesorado, que deja bastante que desear en muchísimos casos y el tema
de la tercera lengua, explíquenme de donde han sacado el dinero porqué si estamos
recortando  de  todos  sitios,  no  hay  profesorado  suficiente  y  el  que  hay  no  está
cualificado, quiere decirme quien les está enseñando esta tercera lengua. Con lo cual,
ya le digo que mi voto será en contra.

- senyora Galiana: A nosaltres és evident que no ens han convençut. Bromes a part, hi
ha un problema que és evident, Espanya i els alumnes espanyols en l'informe Pisa
sabem on estem, i és evident que el govern d'Espanya havia d'actuar al respecte i
havia de fer una reforma educativa. Aquí es parla que aquesta reforma educativa va
contra Catalunya i contra el  model lingüístic català. Això no és cert perquè en cap
moment es redueixen les hores de català, l'única cosa que fa la Llei és augmentar les
hores de castellà i augmentar les hores d'una tercera llengua, per donar una formació
lingüística més completa. Això no és atemptar contra ningú, nosaltres no ho entenem
així.
Hi ha un tema que no és parla i m'ha agradat  que l'ha tocat el company, el que també
s'intenta és augmentar la qualitat del professorat i la seva formació i exigir tota una
sèrie de controls al respecte, i per altra part, també creiem que hi ha una reforma que
és considerable i que és important, el tema de les revàlides, que cada x temps els
alumnes han de fer per comprovar els seus nivells. Part d'aquestes revàlides les fa el
Govern  de  l'Estat  i  altra  part  les  fa,  en  cada  cas,  el  govern  de  cada  Comunitat
Autònoma.
Aquí s'ha parlat que hi ha un canvi de contingut, bàsicament la Llei en el que més
insisteix  és  en els  temes de matemàtiques,  de física i  química,  tots  els  temes de
ciències,  que  és  on  més  insistència  hi  ha  i  més  control  es  demana,  per  tant,  no
entenem aquí quin xoc de trens hi pot haver contra cap Llei catalana, si simplement
estem parlant d'un reforçament de les assignatures on els alumnes van pitjor.
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Jo penso que s'està polititzant aquesta reforma educativa amb interessos de partits
nacionalistes,  de  criticar  que  hi  ha  una  invasió  de  competències  i  que  s'està
perjudicant el català i una sèrie de coses que no són certes, que van encaminades a
interessos d'autodeterminació. Però bé, jo només diré una cosa, es llegeixin la Llei i
em diguin, si us plau, tot això que acaben de dir, en quins articles ho diu, perquè és
evident que no se l'han llegit.

- senyor Rocas: Senyor Guerra, he intentat estar molt atent a la seva argumentació
però no l'he acabat d'entendre, no sé exactament què volia dir, i no pel fet que hagi
parlat en castellà, perquè soc competent amb l'idioma. No he acabat d'entendre la
seva argumentació.
Per  contestar  a  la  senyora  Galiana,  dir  que  tampoc  és  qüestió  ara  que tornem a
debatre novament la Llei,perquè tot el  que s'havia de dir  ja es va dir  en el Ple de
desembre de 2012, els grups, penso que parlo per tots els que donem suport a la
moció, seguim pensant que la Llei del ministre Wert és inacceptable, és una Llei que la
miris  per  on  la  miris  presenta,  al  nostre  entendre,  una  voluntat  marcadament
recentralitzadora,  retrògrada,  anacrònica  de  l'educació  i  que  traspua  un  interès
inequívocament ideològic i  polític,  i  no només perquè és un ataca frontal  contra el
model d'immersió lingüística, sinó també perquè suposa un menyspreu absolut a les
competències del govern de la Generalitat en matèria educativa, perquè representa
també  un  menysteniment  a  tota  la  comunitat  educativa  i  a  la  societat  en  general
perquè no s'ha tingut en compte, no hi ha hagut una participació efectiva en quant a la
redacció  de  la  Llei,  perquè  té  molts  articles  en  els  quals  es  fa  una  concepció
mercantilista de l'educació i el sistema educatiu, i també per utilitzar l'educació com un
instrument per la segregació i l'exclusió, reducció de beques, els exàmens i revàlides a
maneres de talls, el concert de centres que segreguen per raons de sexe als alumnes,
la desaparició de quart d'ESO, els PTT's, com ha comentat la regidora. Penso que
amb això, ja d'alguna manera, argumentem el perquè del rebuig.

- senyora Galiana: Per acabar, a mi m'agradaria que em diguessin on posa tot això.
L'única cosa que estic veient és que vostès no s'han llegit la Llei.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), i els senyors Genover i Menor
i la senyora Recio (Entesa), total divuit vots a favor.
Vots en contra: La senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC),
tres vots en contra.
Abstencions: Cap.

B) Part Resolutòria

18.-  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE PLATAFORMA PER CATALUNYA PER
INSTAR EL SERVEI CATALÀ DE LA SALUT A EIXUGAR EL DEUTE AMB LES
FARMÀCIES.- Aprovació.-
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Relació de fets:

Atès que els impagaments de la Generalitat de Catalunya a les farmàcies posen en
perill la viabilitat de les apotecaries i obliguen els farmacèutics a respondre a aquests
incompliments amb crèdits i el patrimoni personal propi per avançar els diners que es
deuen als proveïdors.
 
Vist que el passat 29 d'abril els farmacèutics van cobrar de nou tard un pagament, el
del  mes  de  gener,  que  s'hauria  d'haver  fet  efectiu  el  5  de  març.  Actualment  els
apotecaris tenen pendent cobrar la factura del mes de febrer, que ascendeix a 105,7
milions d'euros, i que la Generalitat hauria d'haver abonat el passat 5 d'abril.
 
Vist  que  el  passat  5  de  maig  els  farmacèutics  catalans  haurien  d'haver  cobrat  la
factura corresponent als medicaments dispensats al març, però, segons els col·legis
de farmacèutics, la Generalitat ja els havia anunciat que no cobraran fins a finals de
maig, un altre cop amb 55 dies de retard respecte al concert amb el CatSalut.
 
Atès que els medicaments són un bé necessari i essencial per la salut dels ciutadans i
el benestar de la població ha de ser una prioritat. L'actuació de la Generalitat fa perillar
la  seva  dispensació  i  la  continuïtat  de  les  prop  de  3.100  farmàcies  que  hi  ha  a
Catalunya, que ja van perdre un 10% dels empleats entre 201 1 i 2012. A la demora en
el pagament s'hi afegeix l'impacte de més d'una dècada de mesures encaminades a
reduir la despesa farmacèutica, que han reduït la partida destinada a medicaments
dispensats en les farmàcies en un 22%.
 
Atès  que  els  impagaments  del  Servei  Català  de  la  Salut  poden  causar  un  greu
perjudici  a  les  arques  públiques  en  haver  d'abonar  als  apotecaris  interessos  de
demora  amb  posterioritat.  Els  impagaments  estan  motivant  que  titulars  d'oficines
farmacèutiques iniciïn accions legals contra la Generalitat de Catalunya per reclamar
interessos  de  demora,  que  en  d'altres  comunitats  autònomes  ja  han  derivat  en
sentències  en  què  es  condemna  les  respectives  administracions  autonòmiques  a
paga'ls-hi.
 
Atès que l'administració pública té l'obligació moral de predicar amb l'exemple pel que
fa  al  compliment  de  les  obligacions  financeres  i  liquidar  els  deutes  amb  la  major
celeritat possible.
 
Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:
 
Primer.- Manifestar el suport d'aquest ajuntament als farmacèutics que pateixen els
incompliments i l'abandonament per part de la Generalitat de Catalunya.
 
Segon.- Instar  la  Generalitat  de  Catalunya  a  eixugar  el  deute  amb  les  farmàcies
catalanes, respectar el calendari provisional de pagaments i fixar-ne un de definitiu que
escurci els terminis de pagament actuals.
 
Tercer.-  Donar  trasllat  dels  acords  a  les  associacions  de  veïns,  a  les  oficines  de
farmàcia del nostre municipi, al Consell de Col.legis de Farmacèutics de Catalunya, a
l'Associació  Catalana  Farmacèutics  no  Empresaris  (ACFONE),  a  la  Federació
PLE2014/6 de 27 de maig de 2014 37



d'Associacions de Farmàcies de Catalunya (FEFAC), a l'Associació de Farmacèutics
Rurals de Catalunya (AFRUC),  a l'Associació de Farmàcies de Barcelona (AFB),  a
l'Associació  Gironina  Farmacèutica  Empresarial  (AGFE),  a  l'Associació  de
Farmacèutics  Empresaris  de  Lleida (AFELL)  i  a  l'Associació  de Farmacèutics  amb
Oficina de Farmàcia de Tarragona (AFET).

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Guerra manifestant que tots som conscients que en els últims anys hi
han  hagut  moltes  retallades  en  molts  sectors,  principalment  també a  l'àmbit  de  la
sanitat i  per proximitat  el  tema dels farmacèutics, que és una de les societats que
estan patint una de les premisses que havia avançat el govern de la Generalitat que
era posar-se al corrent del pagament dels deutes amb aquestes entitats. La realitat és
que en els últims dos anys, de les 3.100 i escaix farmàcies que hi havia a Catalunya,
n'han hagut de tancar més de 250, s'ha produït una pèrdua de llocs de feina de més
del 10%, i el que des de Plataforma intentem que s'aprovi en aquest plenari, és primer,
manifestar  el  suport  d'aquest  Ajuntament  als  farmacèutics  que  pateixen  els
incompliments i l'abandonament per part de la Generalitat de Catalunya.
Segon,  instar  la  Generalitat  de  Catalunya  a  eixugar  el  deute  amb  les  farmàcies
catalanes, respectar el calendari provisional de pagaments i fixar-ne un de definitiu que
escurci  els  terminis  de pagament  actuals,  i  tercer,  donar  trasllat  dels  acords a les
associacions de veïns, a les oficines de farmàcia del nostre municipi, al Consell de
Col.legis  de  Farmacèutics  de  Catalunya,  a  l'Associació  Catalana  Farmacèutics  no
Empresaris (ACFONE), etc.

- senyor Gómez: Al nostre entendre, tant pel que fa a la part expositiva com a la part
propositiva,  entenem  que  és  una  moció  clarament  tendenciosa,  que  dibuixa  una
realitat volgudament esbiaixada i que obvia la situació actual de les arques públiques
catalanes, i els continus incompliments en matèria de finançament i de liquiditat del
govern central. Entenent que això fa que sigui pràcticament impossible que li votem a
favor, però tot i així, nosaltres li proposem fer tot un seguit de canvis a la moció, amb la
qual  cosa nosaltres veuríem amb prou bons ulls  poder acabar votant-la.  I  aquests
canvis serien els següents:
En  el  primer  punt  de  la  proposta  d'acord,  demanaríem  suprimir  la  paraula
abandonament,  entenem  que  en  aquest  sentit  també  és  un  adjectiu  clarament
tendenciós.
Afegiríem un segon punt  amb el  següent  redactat:  Demanar  al  govern central  que
prengui  les  mesures  necessàries  per  assegurar  el  correcte  finançament  de  la
Generalitat,  d'acord amb els  recursos  que Catalunya genera,  respectant  el  principi
d'ordinalitat, d'equitat fiscal i garantint i garantint la seva liquiditat, de manera que li
permeti fer front als compromisos de pagament contrets. 
El segon punt passaria a ser el tercer punt en aquest cas, i també hi introduiríem un
petit canvi, que és el fet d'instar a la Generalitat de Catalunya a eixugar el deute amb
les farmàcies catalanes, respectar el calendari provisional de pagaments i fixar-ne un
definitiu  que escurci  (aquí  ve  la  modificació),  en la  mesura que sigui  possible,  els
terminis de pagament actuals.
I pel que fa a l'últim punt, que en aquest cas seria el quart, entenem que no té sentit
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donar trasllat dels acords a les associacions de veïns, per tant ho trauríem, i en el cas
de les oficines de farmàcia, entenem que es volia referir a les farmàcies del municipi,
per tant proposaríem també aquest canvi.
Si  vostè  està d'acord amb tota  aquesta proposta de canvis,  sobretot  pel  que fa  a
l'esperit de la moció, creiem que ens permetria poder-la acceptar perquè entenem que
realment donaria una visió molt més global i molt més entenedora respecte al que està
passant en aquests moments, i no l'esperit inicial, que sembla que els incompliments
de  la  Generalitat  siguin  uns  incompliments  volguts.  Creiem que  és  necessari  que
dibuixi  en  quin  context  es  troba  actualment  la  Generalitat  a  l'hora  d'efectuar  els
pagaments.

- senyor Guerra: en tot cas, si els hi sembla bé podem retirar de l'ordre del dia aquesta
moció i ho consultaré i si convé es tornarà a presentar.

En conseqüència es retira la moció presentada pel grup municipal de Plataforma per
Catalunya.

19.-  MOCIÓ  DELS  GRUPS  MUNICIPALS  DEP  PSC,  CiU,  ERC  i  ENTESA,  DE
SUPORT  A  LA  CONTINUÏTAT  DE  LA  COOPERACIÓ  MUNICIPAL  AL
DESENVOLUPAMENT  A  CATALUNYA  I  DE  REBUIG  A  LA  NOVA  LLEI
ESPANYOLA  27/2013  DE  RACIONALITZACIÓ  I  SOSTENIBILITAT  DE
L'ADMINISTRACIÓ LOCAL.- Aprovació.-

Relació de fets:

Des del Consell de Cooperació al Desenvolupament de la Generalitat de Catalunya
volem fer un reconeixement públic de la trajectòria i valor de la cooperació municipal
que des de fa més de 25 anys va ser la primera instància de l'administració catalana
que va dedicar recursos públics a la cooperació al desenvolupament com a resposta a
les demandes inicials de la ciutadania de destinar el 0'7% del PlB a la cooperació amb
els països del Sud.  

Aquest fet que ha anat creixent de forma progressiva partia del convenciment que en
un món globalitzat com l'actual tot el que a l'àmbit local té repercussions també en té a
l'àmbit global i viceversa. En aquest sentit, podem afirmar que la cooperació municipal
catalana ha estat durant molt anys pionera a nivell europeu i mundial de com, des de
la pròpia autonomia local, calia actuar per combatre els desequilibris Nord/Sud  tant a
través del suport a iniciatives de cooperació al desenvolupament al Sud, com per mitja
de propostes d'educació  al desenvolupament al Nord.  També cal destacar que des
de la pròpia administració local s'han impulsat iniciatives d'incidència i de diplomàcia
pública internacional del món local per promoure, en tots els àmbits i a través de les
xarxes de ciutats, polítiques públiques que responguin més a les necessitats de la
ciutadania tot reivindicant la importància creixent i l'eficàcia del desenvolupament que
es promou des d'àmbit local i amb participació de la ciutadania. 

Per aquest motiu podem afirmar que la cooperació municipal catalana és una decisió
política  fruit  d'una  consciencia  col·lectiva  i  que  s'empara  en  un  seguit  de  lleis  i
PLE2014/6 de 27 de maig de 2014 39



normatives, a tots nivells, que avalen des de fa dècades, aquesta capacitat d'actuació. 
• Carta Europea d'Autonomia Local del 15 d'octubre de 1985 ratificada per l'Estat

espanyol l'1 del març del 1989, en el seu article 10.3 estableix que les entitats
locals poden, en les condicions eventualment previstes a la llei, cooperar amb
les entitats d'altres Estats.  

• Els successius Estatuts d'Autonomia  de Catalunya de l'any 1979 i  de 2006
estableixen  competències  exclusives  en  regim  local  a  la  Generalitat  de
Catalunya.  

• Llei 23/1988. Llei espanyola de 7 de juliol de Cooperació lnternacional per al
Desenvolupament  que  estableix  a  l'article  20  que  la  cooperació  al
desenvolupament  que  realitzen  les  CCAA i  les  entitats  locals  és  expressió
solidaria de les respectives societats i entén que  l'acció que les esmentades
entitats  en  la  cooperació  al  desenvolupament  es  basa  amb  els  principis
d'autonomia pressupostaria i autoresponsabilitat en el seu desenvolupament i
execució.  

• Llei  26/2001.  Llei  catalana de cooperació al  desenvolupament aprovada per
unanimitat pel Parlament de Catalunya el 17 de desembre, entén la cooperació
al desenvolupament i la solidaritat internacional, com a bé públic global en la
realització  de  la  qual  s'ha  compromès  la  societat  catalana.  U  na  de  les
especificitats  més  importants  del  model  català  de  cooperació  que  recull
aquesta Llei, és la concepció de la intervenció pública com a complementaria i
impulsora de les iniciatives cíviques de solidaritat i de cooperació. 

A  banda  de  tot  aquest  marc  normatiu  hi  ha  també  diversos  pronunciaments
internacionals des de principis dels anys 80 del s. XX sobre el rol important creixent del
paper  dels  municipis  en  el  treball  per  la  cooperació,  la  pau  i  els  drets  humans.
Destaquem els més significatius de cada dècada tot destacant que cada vegada hi ha
un consens molt més ampli que recull i valora el pes dels municipis en promoure el
desenvolupament. 

• 1a  Conferencia  Europea  de  Ciutats  i  Desenvolupament  (1985)en  les
conclusions de la qual es deia  Fem una crida a les autoritats locals perquè
donin suport i estimulin els intercanvis de cooperació Nord/Sud, junt amb les O
N G D. 

• Carta de Berlín (1992) és un dels primers documents aprovats i es feia a la
Conferencia  celebrada  amb  la  presencia  d'ONGD,  administracions  locals  i
moviments  socials  de  53  països  i  conté  recomanacions  importants,  per  la
cooperació des de l'àmbit local, a través del document lniciatives Locals pel
Desenvolupament Sostenible. 

• Carta  Europea  de  Salvaguarda  dels  Drets  Humans  a  la  Ciutat  (2000),
document  aprovat  per  més  de  400  ciutats  a  tota  Europa,  entre  d'elles  un
centenar  de catalanes,  que  recull  la  solidaritat  com un dret  i  la  cooperació
municipal com una obligació. 

• Declaració de París (2005) sobre l'eficàcia de l'ajuda es destaca el paper de les
autoritats locals en la planificació del desenvolupament. 

• La Comunitat Europea (2013) publica una important comunicació adreçada al
Parlament  Europeu,  al  Consell,  ,al  Comitè  Econòmic  i  Social  Europeu  i  al
Comitè de les Regions titulat Capacitació de les autoritats locals en els països
socis  en  ares  a  la  millora  de  la  governabilitat  i  l'eficàcia  dels  resultats  del
desenvolupament. 
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Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- CONSlDEREM que la cooperació municipal al desenvolupament és un dels
trets d'identitat del model català de cooperació al desenvolupament i de treball per la
pau i VALOREM MOLT POSlTlVAMENT la tasca duta a terme per les administracions
locals en els darrers més de 25 anys de trajectòria. 

Segon.-  VALOREM COM UN RETROCÉS l REBUTGEM l'actual Llei 27/2013 de 27
de  desembre  de  Racionalització  i  Sostenibilitat  de  l'Administració  Local  (LRSAL)
perquè suposa un intent de recentralització competencial de l'Estat espanyol que es
basa en una concepció centralista i antiga de l'acció exterior que ens remet a fa moltes
dècades,  i  que  d'aplicar-se  suposaria  una  involució  competencial  del  model  de
governabilitat internacional i un retrocés democràtic impropi del segle XXl, ja que va en
sentit  contrari  a l'evolució de l'acció exterior a nivell  mundial  i  a l'agenda global  de
noves tendències del desenvolupament. 

Tercer.- RECOMANEM als més de 400 ajuntaments,  diputacions, mancomunitats i
institucions  locals  que  des  de  Catalunya  tenen  actuacions  en  cooperació  al
desenvolupament,  la pau i  els drets humans que, en base a tota la legislació que
empara  el  ple  exercici  de  l'autonomia  local,  es  doni  continuïtat  a  aquesta  política
pública que no ha estat fruit només d'un desplegament normatiu sinó que és resultat
de la concepció solidaria del Poble de Catalunya. 

Quart.-  DONAR  SUPORT  a  les  iniciatives  del  Govern,  al  Parlament  i  a  les
associacions municipalistes del nostre país, a fer tots els esforços necessaris per la
modificació de la LRSA L o que, si més no, aquesta llei no sigui aplicable a Catalunya
en base al fet que l'Estatut d'Autonomia confereix competències exclusives al Govern
de la Generalitat en l'Administració local, ja que segons estableix el recent dictamen
Consell  de  Garanties  Estatutàries  vulnera  diversos  preceptes,  en  redueix  les
competències locals i afecta el principi de subsidiarietat. 

Cinquè.-  El Govern de la Generalitat ha impulsat una proposta de Llei de governs
locals pròpia, fruit del consens amb les entitats municipalistes i basada en els principis
d'autonomia  local,  estabilitat  pressupostaria,  sostenibilitat  financera,  subsidiarietat  i
racionalitat. I per això, RECOMANEM als partits polítics catalans que, en el marc de la
reforma  local  catalana  presentada  al  Parlament  el  6  de  novembre  de  2013,  i
actualment  en  tramit  parlamentari,  treballin  per  garantir  la  possibilitat  de  continuar
duent  a  terme  la  cooperació  municipal  al  desenvolupament  com  a  competència
voluntària per part dels municipis. Per aquesta via es preservaria i desenvoluparia la
competència exclusiva en matèria de regim local que preserva l'Estatut d'Autonomia,
per la qual cosa l'aplicació de la LRSA L a Catalunya hauria, en tot cas, de respectar el
sistema institucional propi i el desenvolupament normatiu català en aquesta matèria. 

Sisè.- PROPOSEM  també  als  partits  polítics  catalans,  d'incloure  una  referencia
explícita a la importància de l'acció exterior dels municipis i a la cooperació local al
desenvolupament dins l'articulat del projecte de Llei d'Acció Exterior que actualment
també  esta  sent  tramitat  pel  Parlament  de  Catalunya,  com a  expressió  de  l'acció
exterior multinivell que es fa des de Catalunya des de fa dècades. 
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Setè.- DEMANEM al Govern de la Generalitat que denunciï, davant les instàncies que
convingui,  la  pretensió i  les  accions del  Gobierno de España dirigides  a assolir  el
dèficit  0  de  les  administracions  locals  i  la  contenció  absoluta  del  dèficit  de  les
administracions autonòmiques, mentre els nivells de dèficit de l'Administració de l'Estat
segueixi essent molt superior al de les administracions esmentades, ja que aquesta
política només suposa una pèrdua progressiva d'autonomia i capacitat d'acció de les
administracions més properes a la ciutadania. 

Vuitè.- DlFONDRE  aquest  posicionament  enviant  aquesta  moció  aprovada  a
l'Associació Catalana de Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya, al Fons
Català  de  Cooperació  al  Desenvolupament  i  a  totes  les  administracions  locals
catalanes per tal que en tinguin coneixement i si ho consideren oportú s'hi adhereixin.
Donarem també trasllat al Govern de la Generalitat, al Parlament de Catalunya i a tots
els Grups Parlamentaris. 

Novè.- CAL  RECORDAR  que  tanmateix  la  Llei  27/2013,  en  principi,  no  modifica
l'articulat  de  la  Llei  de  bases  de  regim  local  relatiu  a  l'activitat  de  foment  o  de
cooperació i desenvolupament. Conseqüentment, l'activitat que en aquest àmbit venen
prestant els governs locals, en principi no resultat afectada. 

Desè.- En  darrer  lloc,  des  del  CONSELL  DE  COOPERAClÓ  AL
DESENVOLUPAMENT ens COMPROMETEM ,  a  partir  d'aquest  moment,  a  fer  un
seguiment exhaustiu i a difondre públicament totes les dificultats que es pugui trobar el
món  local  a  l'hora  de  promoure  polítiques  públiques,  iniciatives  i  projectes  de
cooperació municipal al desenvolupament, la pau i els drets humans. 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé la senyora Mauri manifestant que aquesta és una moció proposada pel Consell
de Cooperació al Desenvolupament, que és l'òrgan consultiu i de participació de la
Comunitat  Catalana  pel  Desenvolupament,  de  la  Generalitat.  Aquest  Consell  està
format  per  representants  de  la  Secretaria  de  Relacions  Exteriors,  de  les  ONG's,
representants del món sindical, del mon empresarial,, de les universitats, dels col.legis
professionals de Catalunya, del Consell Nacional de Joventut, del Consell Assessor
pel Desenvolupament Sostenible, pel Consell Nacional de Dones de Catalunya, per les
Associacions d'Immigrants de Catalunya, també pel Fons Català de Cooperació i per
representants dels ens locals i d'experts.
Aquesta moció, el que fa és un reconeixement públic de la trajectòria i  valor de la
cooperació municipal catalana, que fa més de 25 anys va ser la primera administració
que va dedicar recursos públics a la cooperació al desenvolupament amb els països
del sud, una cooperació catalana que s'empara en un seguit de Lleis i normatives, i
pronunciaments  internacionals  a  tots  els  nivells,  que  avalen,  des  de  fa  dècades,
aquesta capacitat d'actuació dels municipis a la pau i els drets humans. I també un
posicionament, fa aquesta moció, de suport a la cooperació municipal, davant l'intent
de recentralització competencial de l'Estat Espanyol amb la Llei 27/2013, de 27 de
desembre, de racionalització i sostenibilitat de l'administració local.
A continuació la senyora Mauri dóna lectura a la part resolutiva de la moció, destacant-
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ne especialment uns quants i demana el suport de tots els grups, atenent a aquest
principi d'autonomia local que crec que hem de defensar.

- senyor Genover: Nosaltres som grup proposant, donem suport a aquesta moció com
a  reconeixement  a  la  cooperació  catalana  i  que  no  es  limiti  la  seva  capacitat
d'actuació.

-  senyor  Sabrià:  Només  recordar  que  la  signen  Convergència  i  Unió,  Esquerra  i
l'entesa i a banda d'això aprofito per dir que crec que el país amb els anys ha sigut
capaç de crear un model propi de cooperació amb el desenvolupament, diferent del
dels altres llocs, molt lligat al treball per la pau. Crec que també és important dir el
compromís que ha tingut històricament aquest Ajuntament, amb aquesta cooperació al
desenvolupament. Malauradament avui no podem treure gaire pit i no podem explicar
que complim estrictament el 0,7%, però ho varem fer durant molts anys, quan molts
pocs ajuntaments eren capaços de fer-ho, i estic segur que compartim la gran majoria
d'aquest Ple, que ho tornarem a fer tant aviat com sigui possible.
D'altra banda, crec que és un intent més de recentralització de l'Estat Espanyol, veiem
altra  vegada  la  seva  concepció  centralista,  la  seva  voluntat  d'involució   de
competències o de retrocés democràtic. Aquí sempre hem dit que hem de treballar,
com a mínim des d'Esquerra ho fem així, en dues línies en paral.lel, una, intentar fer
front a aquesta Llei i intentar que no entri en vigor amb el redactat que té a dia d'avui, i
d'altra, dir adéu i moltes gràcies a aquest Estat que té aquesta concepció que tant poc
ens agrada. Per tant, evidentment, només podem fer que votar-hi a favor.
 
- senyora Galiana: Nosaltres votarem en contra, evidentment, i  volem defensar que
aquesta Llei el que intenta és racionalitzar la despesa, i sobretot l'objectiu principal
d'aquesta reforma és que el  ciutadà,  independentment  d'on visqui,  rebi  els  serveis
públics en les millors condicions d'eficiència. És per això que es reforça i prioritza la
prestació de serveis públics obligatoris.
Jo no em vull estendre excessivament, però hem de dir que aquesta Llei no pretén
envair competències de la Generalitat, aquesta Llei el que fa és una reforma de la Llei
de Bases ja existent i no diu res diferent, en aquest sentit, del que ja es deia. És a dir
que, si fins ara, la Llei de Bases de Règim Local permetia una aplicació de la mateixa
a Catalunya, sense cap mena problema de competències, aquesta, perquè no ho ha
de  permetre.  Tampoc  suposa,  en  qualsevol  cas,  cap  tipus  d'atemptat  contra
l'autonomia  local,  el  legislador  estatal  pot  modificar,  augmentar  o  disminuir  les
competències locals sense que això comporti una vulneració de l'autonomia local.
El Consell d'Estat ha manifestat en dictamen 567 de 2013, envers l'avantprojecte de
Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local, que existeix un nucli
bàsic,  indisponible,  que  defineix  l'autonomia  local  com  a  tal  i  que  li  correspon  al
legislador  bàsic,  configurar  l'àmbit  concret  en  el  qual  s'estén  aquesta  autonomia.
Podem fer-ho amb més o menys amplitud, en funció dels criteris que en cada cas es
considerin. Així, de conformitat amb aquest planejament la regulació que s'estableix en
aquest projecte no atempta contra la garantia institucional de l'autonomia local, encara
que el resultat d'aquesta reforma sigui la d'un marc competencial més estret al que fins
ara definia la Llei de Bases de Règim Local. El que en tot cas pretén és que per totes
les  competències  que  assumeixin  les  administracions  locals  hi  hagi  una  partida
pressupostària,  es  garanteixi  el  seu  finançament  i  garanteix  molts  aspectes,  per
exemple,  un  equilibri  entre  la  responsabilitat  política  i  la  professionalització  de
l'administració.  S'homogeneïtzarà  el  règim  retributiu  dels  membres  de  les
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Corporacions Locals, el personal al servei d'aquests i els directius del sector públic
local.  Es  limita  el  nombre  de membres  de les  Corporacions Locals  amb dedicació
exclusiva i el nombre de personal eventual, en definitiva el que es pretén és que sigui
una Llei de contenció de la despesa i el que pretén és que hi hagi una eficiència, és a
dir,  que  no  hi  hagi  una  duplicitat  d'administracions  que  donin  aquell  servei,  però
evidentment garanteix que el servei se li doni a les persones que el necessiten.
Nosaltres no estem d'acord amb el que aquí s'ha exposat a la moció i en conseqüència
hi votarem en contra.

- senyor alcalde: Jo només dir que està molt bé tirar d'argumentari, però la Llei s'ha de
llegir i en tot cas, quan arribi al Constitucional veurem que diu, però vostè mateixa ha
reconegut  aquí  que  el  Govern  Central  pot  ampliar,  reduir  o  augmentar  les
competències municipals, si això és autonomia municipal 

- senyora Galiana: No, el Govern no, la Llei permet.

-  senyor  alcalde:  La  Llei  permet  ampliar  o  disminuir,  si  això  no  és  anar  contra
l'autonomia municipal, no sé que és.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i
Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), els
senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), i els senyors Genover i Menor
i la senyora Recio (Entesa), total divuit vots a favor.
Vots en contra: La senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total dos vots en contra.
Abstencions: El senyor Guerra (PxC), total una abstenció.

20.- INFORMES.-

No n'hi han hagut.

21.- PRECS I PREGUNTES.-

Intervé la senyora Galiana manifestant que en relació a l'empresa que té la concessió
del  manteniment  del  Far  de Sant  Sebastià,  en relació  als  lavabos.  Hi  ha diverses
queixes que estan  molt bruts, ens consta que ha de ser l'empresa que té la concessió
qui s'ha de cuidar de la seva neteja, però a mi m'agradaria saber si es té constància
d'això i si per part de l'Ajuntament s'ha fet alguna gestió de requerir a l'empresa que té
la concessió a què compleixi el conveni que en el seu moment es va signar i a què
tingui els serveis públics en condicions.

- senyor alcalde: Mirarem si hi ha algun tipus de requeriment fet per queixes de veïns,
a mi en aquest moment no em consten queixes formals, però ho mirarem i si és així ho
controlarem.
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-  senyora  Galiana:  Sí,  si  en tot  cas,  si  hi  poden enviar  algun inspector  perquè ho
comprovi, i en cas que sigui així, perquè a mi sí que em consten diverses queixes, per
favor ho arreglin.
Hem  tingut  coneixement  que  últimament  s'han  produït  bastants  robatoris  en  els
vestidors de la Piscina. Voldria saber si en relació a aquest tema s'havia pres algun
tipus de mesura.

- senyor Vencells: Vàrem aprovar a la darrera Junta Rectora de l'Institut, posar unes
càmeres dissuasives, no a dins els vestidors, com entendrà, però ho hem fet en els
passadissos. Almenys si hi ha algun cas puntual d'algun furt, sabem qui es mou per la
zona en aquells moments. S'han acabat d'instal.lar, no s'han posat els cartells dient
que estan en funcionament, perquè encara no ho estan, però creiem que almenys serà
dissuasiu. No hi podem fer res més, si la gent deixa coses a dins les taquilles és molt
difícil estar tota l'estona vigilant, però és cert que hi ha hagut algun cas, encara que no
ha sigut res molt gros. 

- senyora Galiana: I dels robatoris que s'han produït fins ara, s'ha trobat algun autor
dels fets?

- senyor Vencells: Un, i  es va sancionar per part de la Junta de l'Institut Municipal
d'Esports, amb l'expulsiu durant el màxim termini que ens permetia el Reglament intern
que tenim.

- senyor Genover: En el Ple del mes de febrer vaig fer un prec sobre el carrer de la
Concòrdia, a veure si podien passar algun mitjà per disminuir el trànsit que hi passa.
Com ho tenen això?

- senyor alcalde: Hi estem treballant. Hem posat unes càmeres al carrer de la Caritat i
estem mirant que aquestes comencin a caminar, que ens estan donant també algun
maldecap i la voluntat del govern és que això es faci.

- senyor Genover: Fa uns dies, a primers de maig, al Far de Sant Sebastià, tretze
Cambres  de  Comerç,  una  sèrie  d'Associacions  empresarials,  varen  fer  el  que  ells
varen anomenar el Manifest del Far, va fer la clausura el senyor Joan Rigol. De tot això
vostès en tenien coneixement?, els varen convidar?, quina valoració en fan?

- senyor  alcalde:  Li  he de dir  que jo me'n vaig assabentar  per la  premsa i  era al
Parlament en aquell moment, ningú ens ho va notificar, formalment, a l'Ajuntament,
que hi havia aquest acte. Jo amb això no estic dient que hi tinguessin cap obligació de
dir-ho, està clar que si ens ho haguessin comunicat segurament haguéssim fet acte de
presència, però no en teníem coneixement que hi havia aquest acte muntat al Far.

- senyor Vilà: És un prec. Vàrem llegir al perfil del contractant i seguidament va sortir a
la premsa, que han fet un concurs d'1.000.000 d'euros, de 100.000 euros per 10 anys,
de la gestió dels pàrquings públics municipals. Sabem que ho poden fer perquè no
supera el 10% de la despesa corrent però creiem que no queda bé, sobretot quan en
l'anterior Ple havíem aprovat, a corre-cuita, per dir-ho d'alguna manera, el Reglament
dels pàrquings. Hauria quedat bé potser anunciar que la intenció de córrer tant era per
treure de seguida aquest concurs d'1.000.000 d'euros.
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- senyor alcalde: No crec que tingui una vinculació directa el Reglament amb el plec i si
la té, en qualsevol cas, primer s'aprova el Reglament i després va el plec, però jo no hi
veig la contradicció.

- senyor Vilà: Crec que sí que té relació perquè un dels motius que es varen aprovar
era perquè no el teníem, que era necessari per poder treure a concurs la cessió de
qualsevol pàrquing. I llavors també, l'altre motiu de la nostra queixa és que un concurs
d'un milió d'euros sempre s'havia passat per Ple. 

- senyor alcalde: Si no s'ha passat pel Ple és perquè jurídicament no calia fer-ho.

- senyor Sabrià: Tres o quatre referències curtes sobre Serveis Socials. Ens arriba
informació que tornem a tenir una llista d'espera llarga, que ens tornem a acostar als
dos mesos d'espera i per tant, ens agradaria saber si això és així i si la previsió és
tornar a escurçar aquesta llista. Som conscients de les dificultats, som conscients que
no sempre podem ser tant ràpids com voldríem, però ens agradaria saber-ho perquè
creiem que ho havíem ajustat força bé i la informació que tenim és que ens hem tornat
a allunyar en el temps.

-  senyora Mauri:  El  que diu vostè és veritat  i  estem intentat  solucionar-ho. Coneix
perfectament quina és la situació actual, també l'estat de precarietat de moltes famílies
i també que possiblement no només hi ha unes famílies que continuen necessitant els
serveis socials, sinó que també es va incrementant el nombre d'usuaris que venen a
demanar ajuts.  Hem fet  un canvi  en l'equipi  esperem que ben aviat  això es pugui
solucionar.
També és veritat que hi ha una complexitat administrativa pels molts controls que hem
d'exigir  a  l'hora  de donar  els  ajuts  i  percebre  els  ajuts  a  què poden tenir  dret  els
usuaris,  i  això  també  augmenta  la  complexitat  d'aquesta  feina  administrativa  i
burocràtica,  que no es pot  obviar  ni  es pot  saltar.  I  també és veritat  que si  en el
moment que es relaxin o que s'intenti relaxar i fer-ho més àgil i que es poden escurçar
les visites dels usuaris, vostè sap que molts d'aquests usuaris, el que s'està fent no és
només donar ajuts, sinó que s'està fent un treball social de tot el nucli familiar que
requereix una sèrie d'actuacions de complexitat i que volen un temps, però tot i així
som conscients que hi ha aquesta demora i estem intentant escurçar aquests terminis.
També  dir  que  per  urgència  s'atén  a  tothom  el  mateix  dia  o  l'endemà.  En  cas
d'urgència  o  de  necessitat,  la  primera  visita  o  la  primera  ajuda  puntual  es  fa
immediatament, altra cosa són les visites de continuïtat, que són les que es demoren
més.

- senyor Sabrià: Agrair-li la resposta, nosaltres també hem governat i som plenament
conscients de les dificultats, no hem parlat d'ajuts cap vegada perquè sabem que la
feina és molt més complexa que no pas els ajuts. Li agraïm molt la resposta i ens
agradaria, en tot cas, que ens mantingues informats de com va evolucionant aquest
tema.
Passo a un altre tema, en aquests cas és sobre el concurs d'escombraries, la pregunta
és una mica, ara què?. Jo crec que coma oposició vàrem anar seguint el tema, en
algun moment vàrem demanar que agafés un ritme més alt del que va agafar, jo crec
que vàrem tenir molta paciència, vàrem entendre i se'ns va explicar moltes vegades,
tant  des de l'àmbit  tècnic  com des de l'àmbit  polític,  que tot  aquell  retard,  que tot
aquest  temps  que  s'estava  esperant  era  per  garantir  i  per  tenir  tota  la  seguretat
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jurídica. Entenc que varen perdre el temps perquè el resultat així ens ho diu, la qüestió
no és tant aquesta, sinó ara què?, què farem, com afrontem aquest estiu?, que això ja
seria una segona part, quines millores plantegem de cares a l'estiu, com hem fet altres
vegades?, amb quina relació quedem en aquests moments amb l'empresa, que sabem
que  històricament  ha  sigut  complicada  i  sempre  ens  han  parlat  d'un  diferencial
important entre costos i  preus. Ens preocupen especialment els mesos que venen,
entenem que això, malgrat intentem córrer per tornar-ho a adjudicar, pot trigar bastant,
per tant una mica, ens va bé per escrit i ens va bé que ens ho expliquin oralment, però
hauríem de saber on som i on anem.

-  senyor  Rangel:  Prenem  nota  de  les  seves  preocupacions,  i  deixi'm  dir-li  que
comparteixo també les seves argumentacions en relació a aquestes preocupacions.
No puc compartir, sobretot perquè sé els professionals que hi han hagut al darrera, jo
crec  que  fruit  potser  de  la  pressa  o  de  voler-ho  explicar  aquí  molt  ràpid,  però  la
valoració que en fa en relació a la pèrdua de temps, al llarg de tot aquest moment pel
fet que hagi passat el que ha passat, perquè estic segur i convençut i tinc les coses
tant clares que el que és una realitat és que a tots ens hauria agradat que això no
s'hagués produït.
En relació a la seva preocupació i amb la qual jo coincideixo, dues línies de treball, una
interna sobretot en relació a valorar molt  bé què i com es pot tornar a començar i
quines garanties tenim que aquest tornar a començar, el redactat del concurs no ens
porti en la mateixa situació de cares al futur, i dos, en relació al curt termini d'aquest
estiu, que també és una de les altres preocupacions, els serveis de la casa ja estan
fent reunions entre serveis municipals, àrea de Medi Ambient, intervenció i secretaria,
per valorar les possibilitats que tenim de millorar el servei de manera que encaixi amb
les necessitats i les percepcions d'aquestes necessitats que tenim aquest estiu, i que
vostès alguna vegada en aquest plenari  també ens les han posat sobre la taula,  i
sobretot ser capaços d'encaixar totes aquestes necessitats, demandes i possibilitats
amb la part econòmica, que és la part més complexa i és la part que vostè ha exposat
en relació a  les demandes de l'empresa, tot i que ja ens hi hem reunit i que sintonia de
treball sembla que és la correcta i no es produirà cap aspecte que pugui distorsionar
tota aquesta millora que s'ha de donar i que volem donar aquest estiu.

- senyor Sabrià: agrair-li la resposta. Tornant a l'inici, jo crec que tots estem d'acord
amb que no estem en la millor situació i  que no és volguda per ningú, en tot cas
nosaltres som l'oposició i ens toca fiscalitzar, i en aquest cas ens preocupava tant pel
contingut com el ritme i l'agilitat amb el que es fes. Vàrem renunciar a l'agilitat i crec
que vàrem fer el paper que ens toca com a oposició, d'estar al costat del govern i
deixar-li el temps necessari a canvi de garanties. Jo només dic que les garanties no hi
han sigut, que per això ens trobem en aquesta situació. Hi ha una reserva econòmica i
això ho hem de recordar també, perquè crec que el nou concurs tenia uns imports
diferents, això ens ha d'ajudar a ajustar l'estiu, i tornem a recordar una vegada més i
ho hem fet moltes vegades des d'aquí, el nostre sector turístic ha aguantat la crisi,
però només l'ha aguantat, pe l'hem de continuar ajudant, hem de continuar estant al
seu costat i més enllà de les polítiques de promoció, el millor que es pot fer per ajudar
al nostre turisme i al nostre sector turístic, que definitivament és gairebé tot, és tenir el
poble en plenes condicions, net, polit i endreçat. Per tant, cal fer tot l'esforç que calgui,
recordem la reserva econòmica que tenim i fem les coses ben fetes.
Segueixo,  una mica en la  mateixa  línia.  Algunes mancances que tenim i  que  són
reiterades i que jo crec que n'hauríem d'anar prenent nota i intentar resoldre-les, i puc
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posar d'exemple, des de l'estany del Parc Joan Coromines, fins a l'entorn del Casal, el
carrer Quatre Cases, algunes situacions que jo crec que entre tots hauríem de ser
capaços d'anar resolent i  de tenir en un aspecte molt millor del que tenim, hi hem
sumat una mala setmana. Crec que des d'obres i serveis no hem tingut la setmana
més encertada de totes, hem esborrat passos de vianants perquè quan els hem tingut
pintats anaven davant d'una zona de càrrega i descàrrega i  quan els hem tornat a
pintar han anat a parar davant d'un contenidor. Hem fet el dragatge de Llafranc i per
comptes  d'aprofitar  per,  a més a més,  fer  obres al  passeig ens hem esperat  a  la
setmana següent i per tant, això, quan parlem del nostre sector turístic, és justament el
que li crea  disfuncions. Les obres de l'avinguda d'Espanya no s'acaben d'acabar. Ens
hem dedicat també a Llafranc, a asfaltar quan teníem empantanegada tota la setmana
anterior. Jo crec que hauríem d'intentar coordinar-nos millor, programar millor i ajudar
al nostre sector, diguem que tota la setmana ha plogut i això potser ha ajudat a què
l'impacte no fos tant gran, espero que al que no hagi ajudat és a allargar-ho tot una
setmana més. En tot ca,s això és més un prec que no pas una pregunta, tinguem cura,
intentem fer les coses bé, intentem coordinar les agendes, crec que això sempre ha
sigut complicat però amb els anys ho havíem anat ajustat, per això no parlo d'un tema
que estigui passant sequencialment sinó d'una mala setmana, esperem que de males
setmanes d'aquestes no ens en trobem massa més.  

- senyor Rangel: Molt breu i sense volen entrar en polèmica sobretot per la part final de
la  seva  intervenció.  En  relació  a  les  escombraries  i  al  diferencial  econòmic,  i  per
reiterar  també  aquesta  coincidència  amb  la  seva  valoració,  en  relació  a  aquesta
voluntat  d'ajudar  al  sector  turístic,  ja  li  he  dit  que lògicament  aquestes  actuacions
s'estan preparant per fer al llarg de l'estiu, lògicament això té una relació amb el sector
turístic. 
Pel  que  fa  a  l'avinguda  d'Espanya  jo  crec  que  s'estan  complint  els  terminis,  no
orgullosament  perfecte però gairebé en una línia que crec que fins i  tot  el  regidor
d'obres els hi podria explicar els passos que s'han fet, des de la previsió d'haver de
tancar algun dels dos carrils, a una situació en la qual, a dia d'avui, encara no s'ha
tancat cap vegada els dos carrils d'un costat. Fins que no es produeixi el moment final
de l'asfaltat i de la necessitat d'haver de posar la capa definitiva, no es produirà el
tancament i només serà un dia, i es produirà el dijous d'aquesta setmana.
Pel que fa a aquestes coincidències que vostè ha plantejar bàsicament amb les obres
de Llafranc, hi han hagut petites situacions de dificultat però el que no voldria és que
les encaixessin amb el que és el dragat de la platja. Totes les coses s'han portat en els
àmbits i els canals que s'havien de portar i jo no voldria que això semblés excusa però
aquesta tant reiterada cançó amb que vostè acaba totes les seves intervencions, en la
línia que estaven acostumats a fer les coses tant i tant bé, que ara nosaltres ho fem
tant malament. Jo li volia recordar que vostès el carrer Chopitea, per Sant Joan de
2011 el  tenien obert fins a dalt i  no és un retret, sé les dificultats perquè he estat
regidor d'obres, i sé les dificultats que comporta tot això i sé les necessitats que hi ha,
però també m'agradaria que vostè que que ha governat i ha tingut aquestes mateixes
dificultats, quan s'han de complir una sèrie de requisits que a vegades tenim poques
possibilitats de tirar endavant. 

- senyor Sabrià: Estem d'acord amb les dificultats de les obres i per això li he volgut
parlar d'una mala setmana, perquè tots som conscients del que suposa el dragatge,
que realment és una mala setmana, la fem quan la fem, si tenim una mala setmana
prevista podem fer coincidir les obres, i per tant, això em sembla que no és una gran
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obra que s'hagi de fer quan s'hagi de fer.
Sabem que per la banda de serveis socials hi havia una proposta de menjador social,
entenem que és una proposta que portava un debat important sobre si s'ha de fer o no
s'ha de fer. En tot cas era una cosa molt petita, quinze places, podien ajudat o no
podien ajudar, en tot cas, creiem que el govern ha decidit que no era important per
Palafrugell,  i  ens  agradaria  saber  una  mica  com s'ha  pres  aquesta  decisió,  si  és
definitiva, si no és definitiva, i una mica quina és la reflexió que hi ha al darrera.

- senyora Mauri: No sé si vostè es refereix a una proposta informal per part de Càrites.
D'aquesta  proposta  informal  n'hem parlat  diverses  vegades  amb la  Presidenta  de
Càrites, l'opinió dels professionals i també la meva és que un menjador social és molt
estigmatitzador, Palafrugell no compta amb la població transeünt d'indigents que pot
tenir una ciutat, on pot estar més justificat, i que amb els mecanismes que té Serveis
Socials  i  que  té  el  municipi,  som  capaços  de  resoldre  el  problema  nutricional  o
d'alimentació que pot tenir una família o una persona determinada. Creiem que hi ha
altres solucions, com per exemple vàrem fer l'estiu passat, que per suplir el menjador
escolar amb nens que tenien beca escolar menjador al  cent per cent i  que podien
pensar, des de les escoles que no es treballa amb coordinació, i  des de Benestar
Social,  que  podien  patir  un  problema  de  dèficit  nutricional,  es  varen  habilitar  uns
càterings per donar a aquests nois durant el període d'estiu. I també vostè sap que hi
ha  unes  places  de  menjador  social,  que  no  és  ben  bé  un  menjador  social,  a  la
Residència Geriàtrica.
Per tant,  el tipus de menjador social,  de posar un local on hi  hagi una cuina i uns
voluntaris que vagin a cuinar per una gent determinada, no ens sembla el model més
apropiat en aquest moment, ni necessari. En canvi sí que som capaços de resoldre el
problema que poden tenir moltes famílies.
Si vostès tenen un model que volen proposar, parlem-ne. I estem parlant contínuament
amb Càrites, per mirar de donar atenció a totes les necessitats que van sortint.

- senyor Sabrià: Moltes gràcies, dir-li que compartim gran part de la reflexió que fa. En
tot cas, entenc que si hi hagués mai una proposta formal es valoraria tècnicament i es
prendrien  les  decisions  en  funció  de  la  proposta  que  s'entrés  formalment.  Els  hi
agrairíem  en  aquest  cas  poder-ne  parlar  un  cop  disposin  dels  informes  tècnics.
Evidentment la nostra voluntat en cap cas és posar-nos en la part tècnica. 

- senyor alcalde: Només afegir, en relació al que deia el senyor Sabrià, de l'òrgan de
contractació que ens ha tombat el Plec de condicions, jo diria que segurament que sí
que hi ha una reflexió de fons, que això ens toca més als parlamentaris, que és que
aquest òrgan només actua quan es fa el recurs. Fora bo que potser poguessin emetre
informes  preceptiu  abans de  l'adjudicació,  perquè  sinó  el  que  està  passant  és  un
efecte pervers, que fins i  tot hi  ha ajuntaments que no tant per fer el Plec, perquè
saben que si recorren els tomben tots, i alguns estan prorrogant el servei, per tant, el
que es vol fer inicialment que és millorar la competència del servei,  està tenint  un
efecte negatiu. Per tant, jo penso que és un tema a reflexionar, perquè ara fins i tot si
hi truques per demanar consultes no t'atenen, i penso que seria bo que aquest òrgan
tingués també aquesta vessant consultiva, que pogués fer un informe preceptiu abans
de l'adjudicació, que garantiria que no passés això a nosaltres, com pràcticament els hi
està passant a tots els Ajuntaments.

- senyor Sabrià: Hi estem d'acord, Crec que a Palafrugell l'opció de prorrogar no existia
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de  cap  manera,  per  tant,  està  descartada,  el  que  posàvem  una  mica  en  dubte
nosaltres, que és el que ens toca com a oposició, és que varem estar molt pacients,
varem seguir molt tot el procés i el que se'ns va explicar és que es buscaven totes les
garanties jurídiques. Aquesta és la resposta que vàrem rebre de manera continua.
Coneixem com funciona i sabem de les dificultats que té, en tot cas, alguna peça ens
va trontollar i això està passant arreu del país, no ho negarem pas.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent dos quarts de
deu del vespre. En dono fe.

Diligència: Aquesta acta ha estat aprovada sense esmenes pel Ple del dia XXX.
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